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Commissie voor Justitie Commission de la Justice 
 

van 

 

WOENSDAG 18 SEPTEMBER 2024 

 
Namiddag 

 
______ 

 

 

du 

 

MERCREDI 18 SEPTEMBRE 2024 

 
Après-midi 

 
______ 

 
 
 
De openbare commissievergadering wordt geopend 
om 14.15 uur en voorgezeten door de heer Jean-Luc 
Crucke. 
 

La réunion publique de commission est ouverte à 
14 h 15 par M. Jean-Luc Crucke, président. 
 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 
die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 
 

Le texte en italiques est un résumé des questions 
préalablement déposées. 
 

01 Actualiteitsdebat over de toestand in de 

gevangenissen en toegevoegde vragen van 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De aanval op en 
poging tot verkrachting v.e. maatschappelijk 
assistente in de Antwerpse gevangenis" 
(56000078C) 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De strijd tegen drugs 
in de gevangenissen" (56000087C) 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "Het gebruik van 
smartphones in de gevangenissen" (56000088C) 
- Sophie De Wit aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De verkrachting van 
een maatschappelijk assistente in de gevangenis 
van Antwerpen" (56000110C) 
- Stefaan Van Hecke aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De gevangenis van 
Antwerpen (overbevolking, personeelstekort, 
gebrekkige veiligheidssystemen)" (56000117C) 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "Een 
ontsnappingspoging in de gevangenis van 
Wortel" (56000122C) 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De gevangenis van 
Haren" (56000124C) 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De toestand in de 
gevangenissen" (56000126C) 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De alarmerende 
toestand in de gevangenis van Antwerpen" 
(56000127C) 
- Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt (VEM 
Justitie en Noordzee) over "De hallucinante 

01 Débat d'actualité sur la situation dans les 

prisons et questions jointes de 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "L'agression et la tentative de 
viol à l'encontre d'une assistante sociale à la 
prison d'Anvers" (56000078C) 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "La lutte contre la drogue 
dans les prisons" (56000087C) 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "L'utilisation de smartphones 
dans les prisons" (56000088C) 
- Sophie De Wit à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "Le viol d'une assistante 
sociale à la prison d'Anvers" (56000110C) 
- Stefaan Van Hecke à Paul Van Tigchelt (VPM 
Justice et Mer du Nord) sur "La prison d'Anvers 
(surpopulation, manque de personnel, systèmes 
de sécurité défaillants)" (56000117C) 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "Une tentative d'évasion au 
sein de la prison de Wortel" (56000122C) 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "La prison de Haren" 
(56000124C) 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "La situation au sein des 
prisons" (56000126C) 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "La situation alarmante à la 
prison d'Anvers" (56000127C) 
- Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "Les vidéos hallucinantes de 
la prison de Haren circulant sur TikTok" 
(56000128C) 
- Greet Daems à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et 
Mer du Nord) sur "La situation au sein des prisons 
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beelden over de gevangenis van Haren die op 
TikTok circuleren" (56000128C) 
- Greet Daems aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie 
en Noordzee) over "De situatie in de Belgische 
gevangenissen" (56000130C) 
- Jinnih Beels aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie 
en Noordzee) over "De schrijnende situatie en de 
onveiligheid in onze gevangenissen en 
arresthuizen" (56000131C) 
- Sarah Schlitz aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie 
en Noordzee) over "De zelfmoorden in 
gevangenissen" (56000135C) 
- Sarah Schlitz aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie 
en Noordzee) over "De toepassing van de 
'guidelines' inzake zelfmoordpreventie in 
gevangenissen" (56000136C) 
- Sarah Schlitz aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie 
en Noordzee) over "De geestelijke gezondheid 
van het gevangenispersoneel" (56000137C) 
 

belges" (56000130C) 
- Jinnih Beels à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et 
Mer du Nord) sur "La situation déplorable et 
l'insécurité dans nos prisons et maisons d'arrêt" 
(56000131C) 
- Sarah Schlitz à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "Les suicides en prison" 
(56000135C) 
- Sarah Schlitz à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "La mise en œuvre du guide 
sur la politique de prévention du suicide en milieu 
carcéral" (56000136C) 
- Sarah Schlitz à Paul Van Tigchelt (VPM Justice 
et Mer du Nord) sur "La santé mentale du 
personnel pénitentiaire" (56000137C) 
 

01.01  Marijke Dillen (VB): Een gedetineerde, 

waarvan men wist dat hij agressief is, heeft een 
sociaal assistente aangevallen in een 
gesprekslokaal van de gevangenis van Antwerpen. 
Het gesprek is geëscaleerd en de man heeft de 
fysieke integriteit van het slachtoffer zwaar 
aangetast, met onder meer een poging tot 
verkrachting.  
 

01.01  Marijke Dillen (VB): Un détenu dont on 

connaissait l'agressivité, s'en est pris à une 
assistante sociale lors d’un entretien avec elle dans 
un local de la prison d'Anvers. La conversation s'est 
envenimée et l'individu a gravement porté atteinte à 
l'intégrité physique de la victime, en tentant 
notamment de la violer. 
 

Het is bijzonder verontrustend dat de noodknop in 
het lokaal niet werkte. Daarbij kwam dat de dame er 
niet in slaagde de noodknop van haar walkietalkie de 
drie vereiste seconden in te drukken en dat de val 
van het toestel het alarm ervan ten onrechte niet 
activeerde. Toen uiteindelijk een alarm de centrale 
bereikte, werd de verkeerde locatie opgegeven. De 
slepende overbevolkingsproblemen in de 
gevangenissen mogen geen excuus zijn voor het 
falen van de alarmsystemen. Veiligheid moet in alle 
omstandigheden een prioriteit zijn.  
 
 
 
Hoe gaat het met de dame in kwestie? Wat heeft de 
analyse die de directrice heeft aangekondigd, 
opgeleverd? Hoe kan het dat het personeel niet wist 
dat de betrokken gedetineerde gewelddadig is? Hoe 
wilt u de veiligheid van het personeel in de 
gevangenis van Antwerpen garanderen? 
 

Il est particulièrement inquiétant d'apprendre que le 
bouton d'urgence prévu dans le local n’a pas 
fonctionné. En plus, l’assistante sociale n'a pas 
réussi à appuyer sur le bouton de détresse de son 
talkie-walkie durant les trois secondes requises et la 
chute de l'appareil n'a pas déclenché l'alarme, ce qui 
n’est pas normal. Lorsqu'une alarme est finalement 
parvenue à la centrale, celle-ci n’a pas su identifier 
l’endroit où s’est produite l’agression de l’assistante 
sociale. Les problèmes persistants de surpopulation 
carcérale ne peuvent pas servir d'excuse à la 
défaillance des systèmes d'alarme. La sécurité doit 
être une priorité en toutes circonstances. 
 
Comment se porte l’assistante sociale agressée? 
Quel a été le résultat de l'analyse annoncée par la 
directrice? Comment se peut-il que le personnel 
ignorait que ce détenu était violent? Comment 
entendez-vous garantir la sécurité du personnel de 
la prison d'Anvers? 
 

Een ander probleem, een plaag ondertussen, is de 
aanwezigheid van drugs in de gevangenissen. De 
bestrijding moet beter en wij pleiten al jaren voor 
nultolerantie. Wij hebben al meerdere voorstellen 
gedaan om die te bereiken, onder meer door de inzet 
van drugshonden bij de controle van bezoekers. 
Vorig jaar verspreidden de vakbonden van het 
gevangeniswezen met veel poeha in de media dat 

Un autre problème, qui est devenu un fléau entre-
temps, est la présence de drogues dans les prisons. 
Une lutte plus efficace s'impose à cet égard et nous 
plaidons depuis des années pour la tolérance zéro. 
Nous avons déjà formulé plusieurs propositions pour 
y parvenir, notamment par l'utilisation de chiens 
renifleurs lors du contrôle des visiteurs. L'année 
dernière, les syndicats de l'administration 
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eindelijk werk zou worden gemaakt van 
drugsopsporing. In maart van dit jaar bleek dat onder 
meer het wettelijke kader daarvoor niet voldoende 
was uitgewerkt. Werd het ondertussen wel 
voldoende uitgewerkt om een degelijke 
drugsopsporing in de gevangenissen mogelijk te 
maken? De vakbonden hadden het over een toestel 
om drugs op te sporen. Kunt u dat toelichten? Bent 
u bereid andere initiatieven op te schalen?  
 
 
 
Uit cijfers blijkt dat er honderden of duizenden gsm’s 
circuleren in onze gevangenissen. Die worden vaak 
voor illegale activiteiten gebruikt, vooral drugshandel 
en om vluchtpogingen te faciliteren.  
 

pénitentiaire ont annoncé à grand fracas dans les 
médias que des mesures de détection des drogues 
seraient enfin prises. En mars de cette année, il s'est 
notamment avéré que le cadre légal n'était pas 
suffisamment élaboré à cet effet. A-t-il entre-temps 
été suffisamment élaboré pour permettre une 
détection efficace des drogues dans les prisons? 
Les organisations syndicales ont évoqué un appareil 
permettant de détecter les drogues. Pouvez-vous 
fournir des explications à ce sujet? Êtes-vous 
disposé à développer d'autres initiatives? 
 
Les chiffres montrent que des centaines, voire des 
milliers de téléphones portables circulent dans nos 
prisons. Ils sont souvent utilisés dans le cadre 
d'activités illégales, principalement le trafic de 
drogue et pour faciliter des tentatives d'évasion.   
 

Ik ben blij dat het gevangeniswezen daar eindelijk 
iets aan wil doen en als ik de media mag geloven, 
zoekt Justitie naar hoogtechnologische toestellen 
die gsm's, smartphones en randapparatuur kunnen 
opsporen, zelfs als ze in stand-by staan. Dit jaar 
zouden er zes worden aangekocht en volgend jaar 
zestien. De vakbonden zijn sceptisch, want ze zijn 
nog niet vergeten dat de toestellen om drugs op te 
sporen niet konden worden gebruikt omdat er geen 
wettelijk kader voor was. Zijn die nieuwe toestellen 
al aangekocht? Zijn ze al in gebruik en zo ja, zijn er 
al resultaten? Is er sprake van een nieuw beleid rond 
smartphones in de gevangenissen? Zullen ze niet 
langer oogluikend worden getolereerd? Waarom 
worden geen cijfers bijgehouden van het aantal 
aangetroffen toestellen per gevangenis? Zal dat 
veranderen? 
 

Je me réjouis que l'administration pénitentiaire se 
décide enfin à s'attaquer à ce problème. Si j'en crois 
les médias, le département de la Justice est à la 
recherche d'appareils de haute technologie 
capables de repérer les GSM, smartphones et 
autres périphériques, même lorsqu'ils sont en veille. 
Il semble que six exemplaires seront acquis cette 
année et seize l'année prochaine. Les syndicats sont 
sceptiques car ils n'ont pas encore oublié que les 
appareils de détection de drogues n'ont pas pu être 
utilisés par manque de cadre légal y relatif. Les 
nouveaux appareils ont-ils déjà été achetés? Sont-
ils déjà utilisés et dans l'affirmative, note-t-on déjà 
des résultats? Pouvons-nous considérer qu'une 
nouvelle stratégie de lutte contre les smartphones se 
met en place dans les prisons? Les prisons cessent-
elles de fermer les yeux sur cet aspect? Pourquoi ne 
disposons-nous pas de statistiques sur le nombre 
d'appareils retrouvés par prison? Ces chiffres 
seront-ils désormais disponibles? 
 

Mijn volgende vraag gaat over de verijdelde 
ontsnapping uit de gevangenis van Wortel, die 
spectaculair had kunnen zijn. Vier gedetineerden 
braken ongemerkt, steen voor steen, hun celmuren 
af en pas toen ze over de muur van de gevangenis 
probeerden te klimmen met aan elkaar geknoopte 
lakens, ging het alarm af. Het gaat om vier 
Marokkanen zonder wettig verblijf in ons land. 
 
Hoe verklaart u dat gedetineerden gevangenismuren 
kunnen afbreken zonder dat de penitentiaire 
beambten dat merken? Loopt er een onderzoek? 
Worden er maatregelen genomen? Kwamen deze 
criminelen in aanmerking voor uitlevering aan 
Marokko?  
 

Ma question suivante porte sur la tentative d'évasion 
déjouée à la prison de Wortel, qui aurait pu être 
spectaculaire. Quatre détenus ont démoli brique par 
brique les murs de leur cellule sans être repérés. 
L'alarme n'a retenti qu'au moment où ils ont tenté 
d'escalader le mur de la prison en nouant des draps 
entre eux. Il s'agit de quatre Marocains en séjour 
illégal dans notre pays. 
 
Comment expliquez-vous que des détenus puissent 
démolir les murs de prison sans que les agents 
pénitentiaires le remarquent? Une enquête a-t-elle 
été ouverte? Des mesures sont-elles prises? Ces 
criminels étaient-ils éligibles à une extradition vers le 
Maroc?  
 

Klopt het dat de ontsnappingspoging er kwam 
wegens een mogelijke uitlevering aan Marokko? 
Zullen zij daar hun volledige celstraf verder moeten 

Est-il exact qu'une éventuelle extradition vers le 
Maroc serait à l'origine de la tentative d'évasion? Les 
intéressés devront-ils purger la totalité de leur peine 
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uitzitten? Hoeveel veroordeelde Marokkanen 
werden er sinds het verdrag met Marokko al 
uitgeleverd? 
 
In het jaarrapport 2023 van de commissie van 
toezicht staat dat de gevangenis van Haren volgens 
het personeel te overhaast werd geopend. 
Bovendien is maar liefst 90 % van de 
personeelsleden er zonder enige opleiding of 
stageperiode aan de slag. Cipiers die voor de functie 
van detentiebegeleider hebben gekozen, betreuren 
dat het om een lege huls blijkt te gaan. Volgens de 
vakbonden ontbreken er nog altijd 150 
personeelsleden. 
 
 
De situatie is zeer precair. Een familielid van een 
persoon die zelfmoord pleegde, dreigt er zelfs mee 
de Belgische Staat te dagvaarden wegens het 
personeelsgebrek. Hoeveel personeelsleden 
moeten nog worden aangeworven om tot een 
volledige bezetting te komen? Zal de capaciteit 
worden uitgebreid? Zult u meer investeren in het 
opleiden van het personeel? 
 

dans ce pays? Combien de condamnés marocains 
ont-ils déjà été extradés depuis la signature du traité 
avec le Maroc? 
 
Le rapport annuel 2023 de la commission de 
surveillance indique que, selon le personnel, 
l'ouverture de la prison de Haren a été précipitée. En 
outre, pas moins de 90 % des membres du 
personnel y sont entrés en fonction sans aucune 
formation ni période de stage préalable. Les 
gardiens ayant opté pour la fonction 
d'accompagnateur de détention déplorent qu'il 
s'agisse manifestement d'une coquille vide. D'après 
les syndicats, il manque toujours 150 membres du 
personnel. 
 
La situation est très précaire. Un proche d'une 
personne qui s'est suicidée menace même d'intenter 
une action en justice contre l'État belge en raison du 
manque de personnel. Combien de personnes 
restent à engager pour parvenir à un effectif 
complet? La capacité sera-t-elle étendue? 
Investirez-vous davantage dans la formation du 
personnel? 
 

Meer in het algemeen schetsen de jaarverslagen 
van de commissies van toezicht een ontluisterend 
beeld van het leven in onze gevangenissen. Bijna de 
helft van de 34 commissies waarschuwt voor de 
risico's van mentale en fysieke problemen bij 
gedetineerden en geïnterneerden. Nochtans hebben 
zij recht op dezelfde kwaliteitsvolle gezondheidszorg 
als andere burgers. 
 

De manière plus générale, les rapports annuels des 
commissions de surveillance dressent un tableau 
déshonorant de la vie dans nos prisons. Près de la 
moitié des 34 commissions met en garde contre les 
risques de problèmes mentaux et physiques chez 
les détenus et les internés. Ils ont pourtant droit aux 
mêmes soins de santé de qualité que les autres 
citoyens. 
 

Ook de infrastructuur draagt niet bij aan de 
gezondheid van de gevangenen: cellen zonder 
ramen, kapot sanitair en ongedierte zijn geen 
uitzonderingen.  
 
Wat zult u op korte, middellange en lange termijn 
doen aan deze mensonwaardige omstandigheden? 
Of moet België eerst weer veroordeeld worden door 
het Europees Hof voor de Rechten van de Mens? 
Hoe vaak is ons land in de afgelopen tien jaar reeds 
veroordeeld wegens de wantoestanden in onze 
gevangenissen? 
 

Les infrastructures ne contribuent pas non plus à la 
santé des détenus: les cellules sans fenêtres, les 
installations sanitaires hors d'usage et la présence 
de vermine ne sont pas des exceptions. 
 
Quelles mesures comptez-vous prendre, à court, 
moyen et long terme pour remédier à ces conditions 
dégradantes? Ou faut-il d'abord que la Belgique soit 
de nouveau condamnée par la Cour européenne des 
droits de l'homme? Combien de fois notre pays a-t-il 
déjà été condamné au cours des dix dernières 
années en raison de la situation déplorable dans nos 
prisons? 
 

Ondertussen is de situatie in de gevangenis van 
Antwerpen ronduit alarmerend. Het systeem staat 
wegens de personeelstekorten, de voortdurende 
bedreigingen en de verouderde infrastructuur op 
instorten. Het personeelstekort werd al herhaaldelijk 
aangeklaagd. Voor de cipiers is de situatie 
ondraaglijk geworden. Het gebrek aan veiligheid in 
de gevangenis van Antwerpen is heel groot.  
 
 

Par ailleurs, la situation dans la prison d'Anvers est 
franchement alarmante. Avec les pénuries de 
personnel, les menaces incessantes et 
l'infrastructure vieillissante, le système est au bord 
du gouffre. Le manque de personnel a déjà été 
dénoncé à plusieurs reprises. La situation est 
devenue intenable pour les gardiens. La prison 
d'Anvers est confrontée à un problème immense en 
matière de sécurité. 
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Wat zult u doen om de situatie voor het personeel 
onmiddellijk te verbeteren en om de veiligheid 
opnieuw te waarborgen? Hoe is het mogelijk dat 
gedetineerden de route van het personeel naar huis 
te weten komen? Hoe groot is het personeelstekort 
in Antwerpen? Hoeveel cipiers konden hun vakantie 
in de zomer niet opnemen? Hoe worden zij 
gecompenseerd?  
 

Quelles mesures mettrez-vous en œuvre pour 
améliorer immédiatement la situation du personnel 
et pour garantir à nouveau la sécurité? Comment 
est-il possible que des détenus aient connaissance 
de l'itinéraire suivi par des membres du personnel 
pour rejoindre leur domicile? Quelle est l'ampleur de 
la pénurie de personnel à Anvers? Combien de 
gardiens n'ont pas pu prendre de vacances cet été? 
Quelles compensations leur sont proposées? 
 

Deze week circuleerden er hallucinante beelden van 
drugs die over de muur van de gevangenis van 
Haren werden gekatapulteerd. Kunt u die beelden 
toelichten? De betrokken gedetineerden komen 
herkenbaar in beeld. Welke tuchtmaatregelen 
werden er genomen? Werd er een onderzoek 
geopend naar de personen die de drugs over de 
muur gooiden? Waarom werd bij het ontwerp van 
deze nieuwe gevangenis geen rekening gehouden 
met dit bekende fenomeen? Komen er snel 
aanpassingen om het overgooien van drugs te 
voorkomen?  
 

Cette semaine, des vidéos hallucinantes de drogues 
catapultées par-dessus le mur de la prison de Haren 
ont circulé sur TikTok. Pouvez-vous commenter ces 
images? Sur ces images, les détenus concernés 
sont visualisés de manière identifiable. Quelles 
mesures disciplinaires ont été prises? Une enquête 
a-t-elle été ouverte sur les personnes qui ont 
catapulté les drogues par-dessus le mur? Pourquoi 
ce phénomène bien connu n'a-t-il pas été pris en 
compte lors de la conception de cette nouvelle 
prison? Des aménagements seront-ils 
prochainement apportés pour éviter le lancement de 
colis de drogue par-dessus le mur?  
 

01.02  Sophie De Wit (N-VA): In de gevangenis van 

Antwerpen werd een maatschappelijk assistent 
aangevallen door een gedetineerde. Ze kreeg niet 
op tijd hulp omdat de alarmknoppen niet werkten. 
Bovendien werd de informatie dat het om een 
gevaarlijk persoon ging, niet doorgegeven.  
 
Waarom werkten de alarmsystemen niet? Is dat ook 
een probleem in andere gevangenissen? Is dat al 
gecontroleerd?  
 
 
De maatschappelijk assistenten weigeren om verder 
aan het werk te gaan, hoewel ze erg belangrijk zijn 
voor de reklassering. Hoe moet het nu verder? 
 

01.02  Sophie De Wit (N-VA): Une assistante 

sociale a été agressée par un détenu à la prison 
d'Anvers. Elle n'a pas pu être secourue à temps, 
parce que le dispositif d'alarme n'a pas fonctionné. 
En outre, l'information selon laquelle l'individu était 
dangereux n'avait pas été communiquée. 
 
Pourquoi les systèmes d'alarme n'ont-ils pas 
fonctionné? S'agit-il d'un problème qui se pose 
également dans d'autres prisons? Ce point a-t-il déjà 
été contrôlé? 
 
Les assistants sociaux refusent de poursuivre leur 
mission, alors que leur travail est très important pour 
la réinsertion. Comment faut-il faire évoluer la 
situation? 
 

01.03  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Als jonge 

advocaat voelde ik mij ook niet op mijn gemak in een 
klein lokaal tegenover een gedetineerde. De 
penitentiair beambte staat buiten en je hebt enkel 
een noodknop. Zeker na de recente gruwelijke 
gebeurtenissen zullen mensen zich afvragen of ze 
wel veilig zijn in die situatie.  
 
 
 
 
Hoe kunt u ervoor zorgen dat dit soort zaken niet 
meer voorkomt? Gebeurt het vaak dat 
veiligheidsprocedures niet worden nageleefd 
wegens een personeelstekort? Wie is 
verantwoordelijk voor de controle en het onderhoud 
van de veiligheidssystemen?  

01.03  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): En tant 

que jeune avocat, je ne me sentais pas non plus à 
l'aise dans une petite pièce face à un détenu. L'agent 
pénitentiaire se trouvant à l'extérieur, on ne dispose 
que d'un bouton d'urgence. Surtout après les 
événements horribles survenus récemment, toute 
personne amenée de par sa profession à entrer en 
contact avec un détenu se demandera 
inévitablement si elle est encore en sécurité dans 
une telle situation.  
 
Comment pouvez-vous garantir que ce genre 
d'événements ne se reproduira plus jamais? Est-il 
fréquent que les procédures de sécurité ne sont pas 
respectées en raison d'un manque de personnel? 
Qui est responsable du contrôle et de l'entretien des 
systèmes de sécurité?  
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De psychosociale dienst (PSD) neemt in Antwerpen 
geen nieuwe dossiers meer aan. Wat zijn de eisen 
van het personeel en hoe zult u daaraan 
tegemoetkomen? Is de psychosociale begeleiding 
van de gedetineerden gegarandeerd? Heeft de PSD 
voldoende capaciteit voor de wettelijk voorziene 
begeleiding? 
 

 
Le service psychosocial (SPS) n'accepte plus de 
nouveaux dossiers à Anvers. Quelles sont les 
exigences du personnel et comment comptez-vous 
y répondre? L'accompagnement psychosocial des 
détenus est-il assuré? Le SPS dispose-t-il d'une 
capacité suffisante pour assurer l'accompagnement 
prévu par la loi? 
 

01.04  Greet Daems (PVDA-PTB): Wat in de 

Antwerpse gevangenis is gebeurd, is vreselijk. De 
alarmknop werkte niet, het mobiele alarm gaf een 
foute locatie aan en niet alle informatie stond in het 
digitale systeem. Ook andere inrichtingen  kampen 
met deze problemen. Zijn er naar alle 
gevangenissen veiligheidsinstructies gestuurd, 
zoals de vakbonden hebben gevraagd? Wat houden 
die instructies in? 
 
 
Ook het personeelstekort en de overbevolking liggen 
mee aan de oorzaak van het drama. U schuift het 
verlengde penitentiaire verlof naar voren als 
oplossing, maar dat is niet genoeg. De voorstellen 
van de vakbonden schuift u terzijde. Wat kunt en zult 
u nog doen? 
 
 
Het KB over de verstrenging van de minimale 
dienstverlening kwam op 22 augustus 2024 terug 
van de Raad van State. Hoewel was beloofd dat de 
vakbonden de conclusies zouden mogen inkijken, is 
dat niet gebeurd. Ze zullen pas over enkele dagen 
inzage krijgen. Waarom dan pas? Waar komt dat 
gebrek aan vertrouwen in de vakbonden vandaan?  
 

01.04  Greet Daems (PVDA-PTB): Les événements 

qui se sont produits à la prison d'Anvers sont 
horribles. Le bouton d'alarme ne fonctionnait pas, 
l'alarme mobile indiquait une localisation erronée et 
le dossier numérique ne contenait pas toutes les 
informations. D'autres établissements font 
également face à de tels problèmes. Des consignes 
de sécurité ont-elles été envoyées à toutes les 
prisons, comme l'ont demandé les syndicats? En 
quoi consistent ces consignes? 
 
La pénurie de personnel et la surpopulation 
carcérale sont également en partie à l'origine de 
cette tragédie. Vous présentez comme solution le 
congé pénitentiaire prolongé, mais cela ne suffit pas. 
Vous écartez les propositions des organisations 
syndicales. Quelles autres initiatives pouvez-vous 
prendre et que ferez-vous? 
 
L'arrêté royal concernant le renforcement du service 
minimum est revenu du Conseil d'État le 22 août 
2024. Malgré la promesse faite aux organisations 
syndicales qu'elles pourraient prendre connaissance 
des conclusions, cela n'a pas été le cas. Elles ne 
pourront les consulter que dans quelques jours. 
Pourquoi ce délai? D'où vient ce manque de 
confiance à leur égard? 
 

01.05  Jinnih Beels (Vooruit): Het arresthuis in 

Antwerpen werd dit jaar al geteisterd door meerdere 
incidenten. We weten dat de alarmsystemen in 
meerdere gevangenissen niet behoorlijk werken. De 
regering is er niet in geslaagd, ondanks de 
verschillende noodkreten, om het personeel 
voldoende te beschermen. Dat is een grote 
nalatigheid. Het onderliggende probleem is de 
structurele overbevolking. De regering heeft 
weliswaar een aantal initiatieven genomen, maar het 
zijn druppels op een hete plaat. Het is van 
fundamenteel belang dat het personeel zijn werk 
veilig kan uitvoeren. 
 
Wat zult u doen om de veiligheid van het personeel 
op korte termijn te verbeteren? Welke initiatieven 
zult u nemen opdat elke gevangenis met correct 
functionerende alarmsystemen is uitgerust? Hoe 
staat u tegenover de vraag vanuit de sector om in de 
gevangenissen met quota te werken? Welke 
initiatieven neemt u om de detentiecentra en 

01.05  Jinnih Beels (Vooruit): Plusieurs incidents se 

sont déjà produits cette année dans la maison d'arrêt 
d'Anvers. Nous savons que les systèmes d'alarme 
de plusieurs prisons sont défaillants. Malgré les 
différents cris de détresse, le gouvernement n'a pas 
su protéger suffisamment le personnel. Il s'agit d'une 
négligence grave. La surpopulation structurelle 
constitue le problème sous-jacent. Il est exact que le 
gouvernement a pris une série d'initiatives, mais 
elles sont des gouttes d'eau dans l'océan. Il est 
fondamental que le personnel puisse travailler en 
sécurité. 
 
 
Que comptez-vous faire pour améliorer la sécurité 
du personnel à brève échéance? Quelles initiatives 
prendrez-vous pour que chaque prison soit équipée 
de systèmes d'alarme fonctionnant correctement? 
Quelle est votre position quant à la demande du 
secteur de recourir à des quotas dans les prisons? 
Quelles initiatives prendrez-vous pour poursuivre le 
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transitiehuizen verder uit te rollen? 
 

déploiement des centres de détention et des 
maisons de transition? 
 

01.06  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Het aantal 

zelfdodingen in de gevangenis is zorgwekkend. 
Hoeveel bedraagt het aantal zelfdodingen in 2023 en 
2024 voor elke Belgische gevangenis? Worden alle 
personen die op deze manier gestorven zijn 
meegeteld of worden de personen die in het 
ziekenhuis overleden zijn buiten beschouwing 
gelaten? Wordt het aantal pogingen tot zelfdoding 
bijgehouden, zoals aanbevolen in de guidelines voor 
de gevangenisadministratie? Hoe verloopt de 
toewijzing van een cel, een plaats op een afdeling of 
op een verdieping aan een gedetineerde? 
 
In de guidelines inzake zelfmoordpreventie die het 
DG EPI in 2023 verspreid heeft, wordt er aanbevolen 
om de telefoonnummers te afficheren, informatie te 
verstrekken op het digitale platform of brochures van 
Tele-Onthaal en folders over zelfmoordpreventie 
beschikbaar te stellen. Er moet overwogen worden 
om een telefoon voor noodgevallen beschikbaar te 
stellen wanneer er geen telefoon in de cel is of het 
een collectieve cel betreft en er moet nagedacht 
worden over het aanmaken van een berichtgroep die 
gericht is op zelfmoordpreventie. Werden deze 
aanbevelingen in alle penitentiaire inrichtingen 
geïmplementeerd? Hoe wordt daarop toegezien? 
 
De vele stakingen aan het begin van het jaar maken 
duidelijk hoe moeilijk de werkomstandigheden voor 
het gevangenispersoneel zijn. Hoe worden de 
penitentiair beambten geïnformeerd over de 
middelen om met psychologische problemen om te 
gaan? U maakte gewag van de invoering van een 
conflicthanteringsbeleid in 24 inrichtingen. Over 
welke inrichtingen gaat het? Kan het personeel in dat 
verband begeleiding krijgen op het stuk van 
geestelijke gezondheidszorg? Hoe zit het met de 
andere inrichtingen? 
 

01.06  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Le nombre de 

suicides en prison est préoccupant. Combien de 
personnes se sont-elles suicidées en 2023 et 2024, 
dans chaque prison belge? Toutes les personnes 
ainsi décédées sont-elles prises en considération 
dans le décompte ou, si la personne décède à 
l'hôpital, en est-elle exclue? Le décompte des 
tentatives de suicide est-il réalisé, comme 
recommandé par le guide adressé à l'administration 
pénitentiaire? Comment se passe l'affectation d'un 
détenu dans une cellule, une unité ou un étage? 
 
 
Le guide sur la politique de prévention du suicide 
diffusé par la DG-EPI en 2023 recommande 
l'affichage des numéros de téléphone, l'information 
sur la plateforme numérique ou la mise à disposition 
de dépliants de Télé-Accueil et de la prévention du 
suicide. La disponibilité d'un téléphone d’urgence 
doit être envisagée s’il n’y a pas de téléphone en 
cellule ou s’il s'agit d'une cellule collective, ainsi que 
la création d’un groupe de messagerie consacré à la 
prévention du suicide. Ces recommandations ont-
elles été mises en œuvre dans tous les 
établissements pénitentiaires? Comment le contrôle-
t-on? 
 
Les nombreuses grèves en début d'année montrent 
la difficulté des conditions de travail pour le 
personnel pénitentiaire. Comment les agents sont-ils 
informés des ressources pour faire face à des 
difficultés psychologiques? Vous aviez évoqué la 
mise en place d’une politique de gestion des conflits 
dans 24 établissements: lesquels? Les agents 
peuvent-ils bénéficier d’un accompagnement en 
santé mentale dans ce cadre? Qu'en est-il dans les 
autres établissements? 
 

01.07 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Het 

is inderdaad vreselijk wat er in de Begijnenstraat is 
gebeurd. Als minister van Justitie voel ik me daar ook 
echt verantwoordelijk voor. Het is wel eigenaardig 
dat ik nog hier zit en niet tussen de commissieleden. 
Ik wens de nieuwe en oude leden en zeker ook de 
nieuwe commissievoorzitter overigens veel geluk. 
 
 
 
Als minister in lopende zaken moet ik zeer 
terughoudend zijn, met name wat het nemen van 
nieuwe beleidsinitiatieven betreft, maar ik wil wel 
transparant antwoorden op de vragen. De Vlaams 
Belangfractie vraagt wat ik zal doen en hoeveel 
middelen ik daartoe zal uittrekken, maar ik zal hen 

01.07  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

En effet, les faits qui se sont déroulés dans la 
Begijnenstraat sont atroces. En tant que ministre de 
la Justice, je m'en sens vraiment responsable. Il est 
toutefois singulier que je sois encore à cette place et 
que je ne sois pas assis parmi les membres de la 
commission. Je tiens d'ailleurs à féliciter les 
nouveaux et anciens membres et certainement aussi 
le nouveau président de la commission. 
 
En ma qualité de ministre en charge des affaires 
courantes, je dois faire preuve d'une grande retenue, 
en l'occurrence en ce qui concerne la prise de 
nouvelles initiatives politiques, mais je tiens à 
répondre aux questions en toute transparence. Le 
groupe Vlaams Belang demande quelles mesures je 
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dus op hun honger moeten laten. 
 

prendrai et quels moyens j'allouerai à cette fin, mais 
je crains donc qu'ils doivent rester sur leur faim. 
 

(Frans) We staan er altijd voor open om het debat 
over de problemen in de gevangenissen te voeren 
en we blijven beschikbaar om vragen in deze 
commissie te beantwoorden.   
 

(En français) Nous sommes toujours ouverts au 
débat concernant les problèmes en prison et restons 
disponibles pour répondre aux questions dans cette 
commission.  
 

(Nederlands) Over de oorzaken van de 
overbevolking blijven er misverstanden bestaan. Het 
is niet zo dat alle gedetineerden vrijkomen na een 
derde of de helft van hun straf te hebben uitgezeten: 
meer dan de helft van de veroordeelden blijft tot de 
laatste dag in de cel. De rechters van de 
strafuitvoeringsrechtbank blijken in de praktijk vrij 
streng om te gaan met vervroegde vrijlating. Er is 
uiteraard ook een categorie van gedetineerden die 
er bewust voor kiezen om tot het strafeinde in de 
gevangenis te blijven, om zo aan het toezicht van de 
politie en de justitieassistenten te ontsnappen. 
 

(En néerlandais) Des malentendus persistent sur les 
causes de la surpopulation. Il n'est pas exact que 
tous les détenus soient libérés après avoir purgé un 
tiers ou la moitié de leur peine: plus de la moitié des 
condamnés restent en cellule jusqu'au dernier jour. 
Dans la pratique, il s'avère que les juges du tribunal 
de l'application des peines traitent les libérations 
anticipées de manière assez stricte. Bien entendu, il 
existe également une catégorie de détenus qui 
choisissent délibérément de rester en prison jusqu'à 
la fin de la peine, afin d'échapper à la surveillance de 
la police et des assistants de justice. 
 

Een ander probleem is het hoge recidivecijfer. Uit de 
recentste cijfers blijkt dat meer dan 70 % van de 
veroordeelden die vrijkomen binnen de vijf jaar 
nieuwe feiten pleegt. Dat is ook een politieke 
verantwoordelijkheid. Daarnaast zijn er twee 
problemen die mede aan de oorzaak van de 
overbevolking liggen. Momenteel zitten er 1.054 
geïnterneerden in onze gevangenissen, een 
verdubbeling ten opzichte van 10 jaar geleden. Zij 
horen niet thuis in de gevangenis, maar in het 
forensische zorgcircuit of in het reguliere 
psychiatrische circuit, waar met quota wordt 
gewerkt. Ook bij de Dienst Vreemdelingenzaken 
werkt men met quota. Vandaag verblijven er ook 
meer dan 3.800 mensen zonder papieren in onze 
gevangenissen. Zonder die geïnterneerden en 
mensen zonder papieren zou er geen sprake zijn van 
overbevolking. Men kan justitie niet aanwrijven haar 
eigen straffen uit te voeren. 
 
In de vragen die de heer Van Hoecke straks zal 
stellen, laat hij uitschijnen dat justitie en politie niets 
doen. Dankzij de successen van politie en justitie 
zitten er meer dan 4.500 mensen in de gevangenis 
voor drugsmisdrijven.  
 

Un autre problème est le taux élevé de récidive. Les 
chiffres les plus récents montrent que plus de 70 % 
des condamnés remis en liberté commettent de 
nouveaux délits dans les cinq ans qui suivent. Il 
s'agit également d'une responsabilité politique. Par 
ailleurs, deux problèmes contribuent également à la 
surpopulation carcérale. Nos prisons comptent 
actuellement 1 054 internés, soit deux fois plus qu'il 
y a dix ans. Leur place n'est pas en prison, mais dans 
le circuit de soins médico-légaux ou dans le circuit 
psychiatrique classique, où des quotas sont utilisés. 
L'Office des étrangers fait également usage de 
quotas. À l'heure actuelle, plus de 3 800 personnes 
sans papiers sont également enfermées dans nos 
prisons. Sans ces internés et ces sans-papiers, il ne 
serait pas question de surpopulation. On ne peut pas 
reprocher à la Justice d'exécuter ses propres peines. 
 
 
 
Dans les questions que M. Van Hoecke posera dans 
un instant, il laisse entendre que la Justice et la 
police ne font rien. Grâce aux succès obtenus par la 
police et la Justice, plus de 4 500 personnes sont en 
prison pour des délits liés à la drogue. 
 

(Frans) Er is geen silver bullet om de problemen in 
de gevangenissen op te lossen.  
 

(En français) Il n'y a pas de solution miracle pour 
résoudre les problèmes dans les prisons. 
 

(Nederlands) In de afgelopen legislatuur zijn er 
1.260 plaatsen bijgekomen. Het gaat traag. Dat is nu 
eenmaal zo. De capaciteit zal tegen eind 2024 
11.100 bedragen. In de loop van 2025 en 2026 
zullen er nog 400 plaatsen bijkomen.  
 
 
Investeren in bijkomende plaatsen betekent ook 

(En néerlandais) Au cours de la législature 
précédente, 1 260 places supplémentaires ont été 
créées. Le processus est lent. C'est un fait. La 
capacité atteindra 11 100 places d'ici fin 2024. Dans 
le courant de 2025 et 2026, 400 nouvelles places 
seront créées. 
 
Investir dans des places supplémentaires signifie 
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investeren in bijkomend personeel. Er werd zelfs 
kritiek geuit op de versnelde aanwerving van 
personeel. In de afgelopen vier jaar zijn maar liefst 
4.000 personeelsleden aangeworven voor de 
gevangenissen. De medische teams en de 
zorgteams werden versterkt. Uiteraard is er meer 
nodig. 
 

qu'il faut aussi investir dans du personnel 
supplémentaire. Des critiques ont même été 
formulées à l'égard du recrutement accéléré de 
personnel. Ces quatre dernières années, pas moins 
de 4 000 agents pénitentiaires ont été recrutés. Les 
équipes médicales et les équipes de soins ont été 
renforcées. Il va de soi qu'il faut en faire davantage. 
 

Er kwam meer administratief en 
bewakingspersoneel. Ondanks die inspanningen 
blijft er in sommige inrichtingen een 
personeelstekort. Ten opzichte van tien jaar geleden 
is de overbevolking gedaald, onder meer doordat er 
meer plaatsen werden gecreëerd. 
 
De capaciteit is nog steeds onvoldoende voor de 
meer dan 12.300 gedetineerden. Onze eerste 
ambitie moet zijn om geen grondslapers meer te 
hebben. Dat is tijdens de voorbije vakantie niet 
gelukt, zeker niet in de gevangenis van Antwerpen. 
Het aantal gedetineerden bleef stijgen, terwijl er 
traditioneel een daling is. Dat hebben wij niet in de 
hand. Justitie en politie zitten blijkbaar ook niet stil.  
 

Du personnel administratif et de surveillance 
supplémentaire a été embauché. Malgré ces efforts, 
certains établissements restent confrontés à un 
manque de personnel. La surpopulation a baissé par 
rapport à la situation il y a dix ans, notamment grâce 
à la création de places. 
 
La capacité est toujours insuffisante face aux plus de 
12 300 détenus. Notre première ambition doit être de 
veiller à ce que plus aucun prisonnier ne dorme à 
même le sol. Nous ne sommes pas parvenus à 
relever ce défi lors des dernières vacances, en 
particulier à la prison d'Anvers. Le nombre de 
détenus a continué d'augmenter alors qu'on en 
observe traditionnellement une baisse pendant l'été. 
Nous n'avons pas de contrôle sur ce chiffre. La 
Justice et la police ne chôment manifestement pas.  
 

De gevangenissen zijn verplicht om elke 
gedetineerde op te nemen. Sommigen pleiten voor 
quota in de gevangenissen. Omdat er wel quota zijn 
in de forensisch psychiatrische centra (FPC's) en 
asielcentra worden de gevangenissen een 
vergaarbak voor problemen die daar niet worden 
opgelost. Er zijn meer dan 1.000 geïnterneerden en 
meer dan 3.800 gedetineerden zonder recht op 
verblijf in de gevangenissen.  
 
Ik ben het niet eens met mevrouw Beels dat de 
regering enkel gezorgd heeft voor druppels op een 
hete plaat. We hebben het geweer van schouder 
veranderd. Een derde van de infrastructuur is 
vervangen. We investeren in bijkomende capaciteit 
en we nemen maatregelen om anders te straffen. Er 
waren initiatieven voor detentiehuizen en 
detentiebegeleiders. Nieuwe initiatieven kan ik in 
lopende zaken niet meer nemen.  
 

Les prisons sont tenues d'héberger tous les détenus 
qui y sont amenés. Certaines personnes préconisent 
l'instauration de quotas dans les prisons. Étant 
donné que les centres de psychiatrie légale (CPL) et 
les centres d'asile appliquent bel et bien des quotas, 
les prisons récoltent les problèmes qui n'y sont pas 
résolus. Plus de 1 000 internés et plus de 3 800 
détenus sans droit de séjour séjournent dans les 
prisons. 
 
Je ne partage pas l'analyse de Mme Beels selon 
laquelle le gouvernement se serait contenté de 
mesurettes. Nous avons changé notre fusil d'épaule. 
Un tiers de l'infrastructure a été remplacée. Nous 
investissons dans des capacités supplémentaires et 
nous prenons des mesures pour permettre des 
peines alternatives. Des initiatives ont été prises 
pour mettre en place des maisons de détention et 
engager des accompagnateurs de détention. Je ne 
puis prendre de nouvelles initiatives durant une 
période d'affaires courantes. 
 

Ik hoop dat de volgende regering de ingeslagen weg 
zal volgen, dat wil zeggen dat alle straffen moeten 
uitgevoerd worden, dat er straffen op maat zijn met 
een gevangenisstraf als laatste optie. Als er toch een 
gevangenisstraf wordt uitgesproken, dan moet die 
zinvol zijn, met begeleiding van de gedetineerde. 
Zinvol straffen moet vanuit menselijk, 
maatschappelijk en economisch oogpunt. Als wij niet 
investeren in gedetineerden, dan zal het 
recidivecijfer hoog blijven. Begeleiding is voor een 

J'espère que le prochain gouvernement poursuivra 
dans la même voie, c'est-à-dire que toutes les 
peines devront être appliquées, que des peines sur 
mesure seront infligées et que la peine de prison 
constituera l'option ultime. Lorsqu'une peine de 
prison est tout de même prononcée, celle-ci doit 
avoir du sens et aller de pair avec un 
accompagnement du détenu. La peine sensée doit 
reposer sur des considérations humaines, sociétales 
et économiques. Si nous n'investissons pas dans les 
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groot deel geregionaliseerd, dus ook de 
gemeenschappen moeten een duit in het zakje 
doen. 
 

détenus, les statistiques de récidive se 
maintiendront à un niveau élevé. 
L'accompagnement ayant été en grande partie 
régionalisé, les communautés doivent également 
accomplir leur part de travail. 
 

(Frans) Uw vragen heb ik thematisch gebundeld, 
zodat ik gestructureerd kan antwoorden. 
 

(En français) J'ai regroupé vos questions par thème 
pour structurer ma réponse. 
 

(Nederlands) Ik zal niet op de vragen over het 
slachtoffer antwoorden omdat zij via haar hiërarchie 
heeft laten weten dat zij op haar privacy is gesteld. 
Het slachtoffer is brutaal betast en seksueel 
aangerand. Het parket voert een onderzoek. 
 
De verdachte zit vast voor diefstallen, eerst in 
voorhechtenis en na een veroordeling door de 
correctionele rechtbank, in strafuitvoering. De man 
zou mentale problemen hebben, maar dat moet nog 
worden bevestigd. 
 
De noodknop die aan de muur hing, werkte niet. De 
gsm met mobiel alarm werkte wel. Volgens de 
directie was er bijstand aanwezig na één minuut. In 
dat soort situatie is dat 60 seconden te laat. 
 

(En néerlandais) Je ne répondrai pas ici aux 
questions portant sur la victime, car elle a fait savoir 
par sa hiérarchie qu'elle tenait à sa vie privée. La 
victime a subi des attouchements brutaux et une 
agression sexuelle. Le parquet mène une enquête. 
 
Emprisonné pour des vols, le suspect a d'abord été 
placé en détention préventive, et depuis un jugement 
du tribunal correctionnel, il exécute sa peine. 
L'homme serait atteint de troubles mentaux, mais 
cette information reste à confirmer. 
 
Le bouton d'urgence installé au mur n'a pas 
fonctionné, contrairement au GSM équipé d'une 
alarme mobile. Selon la direction, l'aide est arrivée 
après une minute. Dans ce type de situation, c'est 
60 secondes trop tard. 
 

Het incident heeft problemen aan het licht gebracht. 
Dat de vaste alarmknop niet was aangesloten, is 
onaanvaardbaar. Ondertussen zijn alle 
alarmknoppen in alle gevangenissen gecontroleerd. 
Technische mankementen zijn altijd mogelijk, maar 
die moeten aan het licht komen tijdens het testen. 
Het mobiele alarm werkte wel, maar het duurde te 
lang voor men de vrouw kon lokaliseren. Het DG EPI 
heeft laten weten dat er maatregelen worden 
genomen om dat probleem te verhelpen. Er waren 
veiligheidsmedewerkers op de gang, maar ze waren 
pas na een minuut ter plaatse. Er wordt ook 
geëvalueerd of het wel aangewezen is om iemand in 
een lokaal alleen te laten met een gedetineerde. 
 
 
Ook in andere gevangenissen worden de 
veiligheidsprocedures herbekeken en getest. 
Noodknoppen moeten functioneren, maar zelfs als 
alle veiligheidsprocedures perfect werken, kunnen 
incidenten nooit compleet worden uitgesloten. 
 

L'incident a mis en lumière différents problèmes. Il 
est inacceptable que le bouton fixe permettant de 
déclencher l'alarme n'était pas connecté. Depuis 
lors, tous ces dispositifs ont été contrôlés dans 
toutes les prisons. Des défaillances techniques sont 
toujours possibles, mais elles doivent apparaître 
durant les tests. L'alarme mobile a bel et bien 
fonctionné, mais la localisation de la victime a pris 
trop de temps. La DG EPI a fait savoir que des 
mesures ont été prises afin de remédier à ce 
problème. Des agents de sécurité se trouvaient à 
proximité mais ils ne sont arrivés qu'au bout d'une 
minute. Nous évaluons par ailleurs s'il est judicieux 
de laisser une personne seule dans un local avec un 
détenu. 
 
Les procédures de sécurité sont également 
réexaminées et testées dans d'autres prisons. Les 
boutons d'urgence doivent fonctionner mais il est 
impossible d'exclure tout incident même si toutes les 
procédures de sécurité fonctionnement 
parfaitement. 
 

We moeten er desalniettemin alles aan doen om de 
veiligheidsprocedures correct toe te passen. De 
werkdruk is hoog, maar ik hoed me ervoor om de 
overbevolking of het personeelstekort als excuus 
aan te voeren om de veiligheidsprocedures niet te 
respecteren. De procedures worden nu op scherp 
gesteld. Zolang ik minister ben, zal ik dat opvolgen. 
 

Nous devons néanmoins tout mettre en œuvre pour 
appliquer correctement les procédures de sécurité. 
La charge de travail est élevée, mais je me garde 
bien d'utiliser la surpopulation ou le manque de 
personnel comme prétextes pour justifier le non-
respect des procédures de sécurité. Les procédures 
sont à présent renforcées. Aussi longtemps que je 
serai ministre, j'assurerai le suivi à cet égard.  
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De TikTok-beelden uit de gevangenis van Haren zijn 
door de politie bekeken. Het fenomeen van 
overgooien is exponentieel toegenomen. Het gaat 
over drugs, smartphones en andere al dan niet 
schadelijke zaken. In het nieuwe Strafwetboek is 
deze praktijk strafbaar gemaakt. Het artikel is 
vervroegd in werking getreden waardoor niet meer 
moet worden bewezen dat er iets illegaals wordt 
overgegooid. Op het overgooien staat een geldboete 
en bij herhaling kan een celstraf volgen. 
 

 
Les images TikTok filmées à la prison de Haren ont 
été visionnées par la police. Le phénomène du jet 
d'objets a augmenté de manière exponentielle. Il 
s'agit de drogues, de smartphones et d'autres objets, 
nocifs ou non. Dans le nouveau Code pénal, cette 
pratique a été criminalisée. L'article en question est 
entré en vigueur anticipativement, ce qui signifie qu'il 
n'est plus nécessaire de prouver que l'on jette 
quelque chose d'illégal. Le jet d'objets est puni d'une 
amende et, en cas de récidive, une peine de prison 
peut être prononcée. 
 

De infrastructuur moet worden aangepast om 
overgooien tegen te gaan. De Regie der Gebouwen 
voert een studie uit in de gevangenis van Mechelen. 
Daarna kunnen we bekijken welke algemene 
maatregelen we kunnen nemen. Gewoon een net 
spannen is blijkbaar niet zo evident. Er wordt 
momenteel gewerkt aan een oplossing om te 
voorkomen dat gedetineerden op de daken kunnen 
klimmen. 
 
In Haren zijn 258 nieuwe personeelsleden 
aangeworven, waarvan 221 in de bewaking. 
Binnenkort start een nieuwe aanwervingscampagne, 
met versnelde aanwervingsprocedure, specifiek 
voor deze gevangenis. De achterstand in de 
opleiding als gevolg van de grote 
aanwervingsgolven wordt weggewerkt. De 
personeelsleden zullen binnenkort de eerste module 
van de basisopleiding hebben gevolgd. In 
afwachting van de basisopleiding krijgen nieuwe 
personeelsleden een opleiding op de werkvloer voor 
zij op een afdeling worden geplaatst. 
 
De ontsnapping uit de gevangenis van Wortel betrof 
vier gedetineerden met de Marokkaanse 
nationaliteit. Er is een akkoord met Marokko over de 
repatriëring van gedetineerden. In juli en augustus 
2024 waren er minder repatriëringen omdat de 
samenwerking met Marokko in de vakantiemaanden 
moeilijker verliep. 
 

L'infrastructure doit être adaptée pour éviter le 
lancement d'objets par-dessus le mur. La Régie des 
Bâtiments effectue une étude à la prison de Malines. 
Ensuite, nous verrons quelles mesures générales 
nous pourrons prendre. Il n'est apparemment pas si 
évident de tendre tout simplement un filet. Une 
solution pour empêcher les détenus de grimper sur 
les toits est actuellement à l'étude. 
 
 
À Haren, 258 nouveaux membres du personnel ont 
été recrutés, dont 221 pour la surveillance. Une 
nouvelle campagne de recrutement, avec une 
procédure de recrutement accélérée, sera bientôt 
lancée spécifiquement pour cette prison. Le retard 
pris au niveau de la formation à la suite des grandes 
vagues de recrutement est en train d'être résorbé. 
Les membres du personnel auront bientôt terminé le 
premier module de la formation de base. En 
attendant la formation de base, les nouveaux 
membres du personnel recevront une formation sur 
le terrain avant d'être affectés à un service. 
 
Quatre détenus de nationalité marocaine se sont 
évadés de la prison de Wortel. Il existe un accord 
avec le Maroc sur le rapatriement des détenus. Il y a 
eu moins de rapatriements en juillet et août 2024 car 
la coopération avec le Maroc s'organise plus 
difficilement pendant les mois de vacances. 
 

Dit jaar zijn al 165 Marokkanen zonder papieren 
gerepatrieerd naar Marokko, waarvan 90 
gedetineerden. Dat kon niet meer sinds 2017, maar 
sinds de deal met Marokko in 2023, kan het weer. 
Dat neemt niet weg dat er nog veel Marokkaanse 
onderdanen zonder papieren in onze gevangenissen 
zitten. De overbrengingen zijn geen sinecure, want 
de Marokkaanse gedetineerden gaan zelden 
akkoord. Soms doen ze zich zelfs voor als Algerijn of 
Tunesiër, om aan een uitwijzing te ontsnappen. De 
overheid en de Dienst Vreemdelingenzaken (DVZ) 
moeten eerst hun identiteit bewijzen en daarna een 
laissez-passer vragen en krijgen in Marokko. De 
nieuwe wet, die personeel van de DVZ de 

Cette année, 165 sans-papiers marocains ont déjà 
été rapatriés au Maroc, dont 90 détenus. Le 
transfèrement de condamnés n'était plus possible 
depuis 2017, mais l’est à nouveau depuis l'accord 
conclu avec le Maroc en 2023. Il n’empêche que de 
nombreux ressortissants marocains en séjour illégal 
sont toujours détenus dans nos prisons. Les 
transfèrements ne sont pas faciles à réaliser, car il 
est rare que les détenus marocains donnent leur 
accord. Parfois, ils se font même passer pour des 
Algériens ou des Tunisiens afin d'échapper à 
l'expulsion. Les autorités et l’Office des étrangers 
(OE) doivent d'abord prouver l’identité du détenu, 
puis solliciter et obtenir un laissez-passer au Maroc. 
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bevoegdheid geeft om gsm-toestellen uit te lezen, 
helpt daarbij. Dat we 90 Marokkaanse 
gedetineerden konden terugsturen is een 
vooruitgang, maar uiteraard verhelpen we de 
overbevolking in de gevangenissen en de overlast 
van illegalen in de steden er niet mee.  
 

La nouvelle loi, qui permet au personnel de l’OE de 
procéder à l'analyse des téléphones portables, 
facilite ce processus. Le renvoi de 90 détenus 
marocains constitue un progrès, mais ne résout 
évidemment pas la surpopulation carcérale ou les 
nuisances liées à l’immigration clandestine dans les 
villes. 
 

Marokko is verplicht de straf verder uit te voeren, 
tenzij de straf naar aard of duur onverenigbaar is met 
het Marokkaans recht. In dat geval kan Marokko de 
sanctie aanpassen aan de sanctie uit de eigen 
wetgeving voor het strafbare feit. België wordt door 
Marokko geïnformeerd over de tenuitvoerlegging 
van de Belgische straf in Marokko. 
 
Van de vier gedetineerden die probeerden te 
ontsnappen uit de gevangenis van Wortel, is er één 
voor wie een overbrengingsdossier loopt. Hij gaat 
met zijn overbrenging akkoord. De DVZ zal de 
overbrenging van de drie anderen organiseren als 
hun strafeinde nadert. Ik adviseer om een 
schriftelijke vraag te stellen naar gedetailleerde 
cijfers. 
 
Drugs in de gevangenissen zijn een oud zeer. Een 
detectietoestel wordt momenteel getest en het 
roteert tussen de gevangenissen. Tegen 
smartphones wordt voortaan strenger opgetreden. 
Ze worden altijd in beslag genomen. We hebben vijf 
toestellen aangekocht om smartphones te 
detecteren en ook die worden in een rotatiesysteem 
getest. De voorlopige resultaten zouden positief zijn 
en een overheidsopdracht om er meer aan te kopen, 
wordt voorbereid. 
 

Le Maroc est tenu de poursuivre l'exécution de la 
peine, sauf si la nature ou la durée de celle-ci est 
incompatible avec le droit marocain. Dans ce cas, le 
Maroc peut adapter la sanction à celle prévue pour 
l'infraction concernée dans sa propre législation. La 
Belgique est informée par le Maroc de l'exécution de 
la peine belge au Maroc. 
 
Un dossier de transfèrement est en cours pour l'un 
des quatre détenus qui ont tenté de s'évader de la 
prison de Wortel. Il consent à son transfèrement. 
L'Office des étrangers organisera le transfèrement 
des trois autres à la fin de leur peine. Je vous 
suggère de déposer une question écrite pour obtenir 
les chiffres détaillés. 
 
 
La drogue dans les prisons est un fléau qui ne date 
pas d'hier. Un appareil de détection de drogues est 
testé actuellement selon un système de rotation 
entre les prisons. Les smartphones font dorénavant 
l'objet de mesures plus sévères. Ils sont toujours 
confisqués. Nous avons acheté cinq appareils pour 
détecter les smartphones, lesquels sont également 
testés selon un système de rotation. Les résultats 
provisoires seraient positifs et un marché public en 
vue d'acheter d'autres dispositifs est en cours de 
préparation. 
 

We bestuderen de aanbevelingen van de Centrale 
Toezichtsraad voor het Gevangeniswezen (CTRG). 
Het gevangeniswezen heeft met mevrouw Mathilde 
Steenbergen een uitstekende nieuwe directeur-
generaal, een zegen voor de volgende minister van 
Justitie. Ik zal in lopende zaken de operationele 
knelpunten blijven aanpakken. Ik had vorige week 
met de CTRG, die voor zijn werking van het 
Parlement afhangt, een onderhoud over zijn eigen 
werking.  
 
 
Het klopt dat de Raad van State op 22 augustus een 
advies heeft afgeleverd over de minimale 
dienstverlening. We analyseren het nog en bezorgen 
het uiterlijk op 22 september aan de vakbonden. Een 
kwestie van misprijzen voor de gevangenissen is dat 
niet. 
 

Nous étudions les recommandations du Conseil 
central de surveillance pénitentiaire (CCSP). 
L'administration pénitentiaire dispose d'une 
excellente nouvelle directrice générale en la 
personne de Mme Mathilde Steenbergen, une 
aubaine pour le prochain ministre de la Justice. Je 
continuerai de m'attaquer aux difficultés 
opérationnelles en affaires courantes. La semaine 
passée, je me suis entretenu avec le CCSP au sujet 
de son fonctionnement, pour lequel il dépend du 
Parlement.  
 
Je confirme que le Conseil d'État a rendu un avis sur 
le service minimum le 22 août. Nous sommes 
encore en train d'analyser cet avis et le 
transmettrons aux syndicats le 22 septembre au plus 
tard. Il n'est nullement question de mépris à l'égard 
des prisons. 
 

(Frans) In 2023 waren er 15 gevallen van zelfmoord 
te betreuren in onze gevangenissen. Voor 

(En français) En 2023, on déplore 15 suicides en 
prison. Pour des chiffres détaillés, je vous invite à 
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gedetailleerde cijfers stel ik voor dat u een 
schriftelijke vraag indient. De zelfmoorden en 
zelfmoordpogingen zijn een gevolg van het 
toegenomen aantal gedetineerden met een 
psychiatrische aandoening. 
 
Het personeel is opgeleid om bij gedetineerden de 
voortekenen te herkennen. Momenteel buigt een 
werkgroep zich in het zuiden van het land over de 
vereenvoudiging van de instructies voor de cipiers. 
Op 1 oktober gaat er in het noorden van ons land 
dan weer een proefproject van start onder leiding 
van het Vlaams Expertisecentrum Suïcidepreventie 
(VLESP), meer bepaald in de gevangenissen te 
Brugge, Mechelen, Ieper en Merksplas. 
 

poser une question écrite. Les suicides et tentatives 
de suicide sont une conséquence de l'augmentation 
du nombre de détenus souffrant de maladies 
psychiatriques. 
 
 
Le personnel est formé pour reconnaître les signes 
avant-coureurs chez les détenus. Dans le sud du 
pays, un groupe de travail se penche actuellement 
sur la simplification des instructions données aux 
agents. Dans le nord, un projet pilote porté par le 
Vlaams Expertisecentrum Suïcidepreventie 
(VLESP) va démarrer le 1er octobre dans les prisons 
de Bruges, Malines, Ypres et Merksplas. 
 

01.08  Marijke Dillen (VB): De minister kan 

inderdaad geen nieuwe initiatieven nemen, maar hij 
kan wel zijn verantwoordelijkheid nemen. De helft 
van de gedetineerden blijft in de cel tot het strafeinde 
omdat ze dan vrijkomen zonder voorwaarden. Als er 
70 % recidive is, dan komt dat omdat er geen 
zinvolle detentie is. Gedetineerden moeten worden 
begeleid en voorbereid op hun terugkeer in de 
maatschappij, wat een bevoegdheid is van de 
gemeenschappen. Voorts zitten er zoveel 
geïnterneerden in de gevangenis omdat het beleid 
rond de FPC's faalt. Om het aantal gedetineerden 
zonder papieren te verminderen, moet er meer op 
uitwijzing worden ingezet. Wie in ons land strafbare 
feiten pleegt, moet zonder pardon worden 
uitgewezen naar het land van herkomst. U moet er 
bij uw bevoegde collega's op aandringen dat ze hun 
verantwoordelijkheid nemen. 
 

01.08  Marijke Dillen (VB): Le ministre ne peut 

effectivement pas prendre de nouvelles initiatives, 
mais il peut assumer ses responsabilités. La moitié 
des détenus purgent leur peine jusqu'à son terme, 
parce qu'ils sont alors libérés sans conditions. Le 
taux de 70 % de récidive est dû au manque de sens 
donné à la détention. Il convient d'accompagner les 
détenus et de les préparer à leur retour dans la 
société, ce qui est une compétence des 
communautés. En outre, le nombre élevé d'internés 
que comptent les prisons s'explique par l'échec de la 
politique régissant les CPL. Afin de réduire le 
nombre de détenus sans papiers, il convient de 
miser davantage sur les expulsions. Toute personne 
qui commet des faits punissables en Belgique doit 
être expulsée sans états d'âme vers son pays 
d'origine. Le ministre doit inviter ses collègues à 
prendre leurs responsabilités. 
 

Het aantal gedetineerden is deze zomer verder 
gestegen door de stijgende drugscriminaliteit, vooral 
in Antwerpen. Alle respect voor de aanpak van politie 
en justitie! 
 
 
Na de betreurenswaardige feiten in de gevangenis 
van Antwerpen werden de problemen in de 
veiligheidsprocedure blootgelegd. Dat de alarmknop 
niet aangesloten was en nooit werd getest, heeft 
niets te maken met de gevangenisoverbevolking. 
Wanneer doet het DG EPI het nodige om het 
probleem met de lokalisering op te lossen? Zelfs met 
perfecte systemen kan er geen 100 % garantie 
worden geboden, maar in alle gevangenissen moet 
wel alles getest worden. 
 

Cet été, le nombre de détenus a encore augmenté 
en raison de la hausse de la criminalité liée à la 
drogue, surtout à Anvers. Je tiens à témoigner tout 
mon respect à la police et à la Justice pour la lutte 
qu'elles mènent dans ce domaine! 
 
Les incidents déplorables survenus à la prison 
d'Anvers ont permis de mettre en lumière les 
problèmes liés à la procédure de sécurité. Le fait que 
le bouton d'alerte n'était pas connecté et qu'il n'avait 
jamais été testé n'a rien à voir avec la surpopulation 
carcérale. Quand la DG EPI prendra-t-elle les 
mesures nécessaires pour résoudre le problème de 
localisation? Une garantie absolue ne peut être 
fournie, même avec des systèmes parfaits, mais tout 
devrait être testé dans toutes les prisons. 
 

Voorts moeten er dringend maatregelen genomen 
worden om de infrastructuur aan te passen om de 
problematiek van het overgooien aan te pakken. Uw 
collega moet daar hoogdringend werk van maken. 
Het is bizar dat er een project in Mechelen wordt 
gestart en niet in Antwerpen of Haren, waar de 

En outre, des mesures devraient être prises 
d'urgence pour adapter les infrastructures afin de 
s'attaquer au problème du jet d'objets par-dessus les 
murs des prisons. Votre collègue doit s'y atteler de 
toute urgence. Il est étrange qu'un projet soit lancé à 
Malines et pas à Anvers ou à Haren, où le problème 
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problematiek groter is. In Antwerpen gaat het niet 
zozeer over drones, maar over overgooien. Met een 
paar kleine ingrepen of maatregelen kan er al flinke 
winst worden geboekt.  
 
 
Daarnaast zal ik een schriftelijke vraag indienen over 
de toestellen in verband met de problematiek van 
drugs en smartphones. Klopt het, zoals de 
vakbonden beweren, dat daartoe het wettelijk kader 
ontbreekt?  
 

est plus grave. À Anvers, il ne s'agit pas tellement de 
l'utilisation de drones, mais de jets d'objets par-
dessus les murs. Quelques modifications ou 
mesures mineures permettraient déjà d'améliorer 
considérablement la situation. 
 
Par ailleurs, je déposerai une question écrite au sujet 
des appareils de détection utilisés dans le cadre de 
la lutte contre le problème de la drogue et des 
smartphones. Est-il exact, comme l'affirment les 
organisations syndicales, qu'il n'existe pas de cadre 
légal à cet effet? 
 

01.09  Sophie De Wit (N-VA): Ik heb geen antwoord 

gekregen op mijn concrete vragen over de 
problemen in Antwerpen. Ook in lopende zaken blijft 
u als minister verantwoordelijk voor de veiligheid in 
de gevangenissen, voor de gedetineerden, voor het 
personeel en voor elke medewerker die in de 
gevangenis komt. De toestand waarin de 
infrastructuur zich bevindt, is trouwens een gevolg 
van het gevoerde beleid. 
 

01.09  Sophie De Wit (N-VA): Je n'ai pas reçu de 

réponse à mes questions concrètes concernant les 
problèmes à Anvers. Même en charge des affaires 
courantes, vous restez, en votre qualité de ministre, 
responsable de la sécurité dans les prisons, des 
détenus, du personnel et de tout collaborateur qui 
pénètre dans une prison. L'état de l'infrastructure est 
d'ailleurs une conséquence de la politique qui est 
menée. 
 

01.10 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): De 

noodknop was niet aangesloten en het noodsysteem 
wordt nu in alle gevangenissen getest. Dat heb ik wel 
degelijk gezegd.  
 

01.10  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Le bouton d'alarme n'était pas connecté et le 
système de secours est actuellement testé dans 
toutes les prisons. J'ai bel et bien énoncé ce fait. 
 

01.11  Sophie De Wit (N-VA): Dat is niet meer dan 

logisch. 
 
Laten we hopen dat er snel bijkomende capaciteit 
komt, maar de beloofde 720 detentieplaatsen in 
detentiehuizen zijn er niet gekomen. Het masterplan 
moet opnieuw onder handen worden genomen. 
 

01.11  Sophie De Wit (N-VA): Ce n'est que logique. 

 
 
Espérons que les capacités supplémentaires seront 
rapidement disponibles, mais les 720 places de 
détention promises dans les maisons de détention 
n'ont pas été réalisées. Le masterplan doit être repris 
en main. 
 

01.12  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Ik besef 

uiteraard dat de veiligheid nooit voor honderd 
procent kan worden gegarandeerd, maar we kunnen 
er wel voor zorgen dat veiligheidsprocedures 
en -systemen naar behoren functioneren. Zo zou 
men de noodknoppen toch op een regelmatige basis 
moeten testen, en niet alleen als er iets misloopt. 
 
De overbevolking is een complex probleem, met vele 
oorzaken en eveneens vele mogelijke oplossingen. 
Voor de duizend geïnterneerden in onze 
gevangenissen moeten we naar de psychiatrie en 
Volksgezondheid kijken. Er zijn ook heel veel 
mensen in voorlopige hechtenis, veel meer dan in 
andere landen. Men zou bijvoorbeeld met quota 
kunnen werken of met een maximale termijn voor 
bepaalde categorieën van misdrijven. Dat debat 
moeten we grondig voeren. Tevens is het 
problematisch dat vele gedetineerden tot het einde 
van hun straf in de gevangenis blijven. 
 

01.12  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Je suis 

bien entendu conscient que la sécurité ne peut 
jamais être garantie à 100 %, mais nous pouvons 
veiller à ce que les procédures et les systèmes de 
sécurité fonctionnent comme il se doit. Il conviendrait 
ainsi de tester les dispositifs d'urgence à intervalles 
réguliers, et non uniquement en cas d'incident. 
 
La surpopulation est un problème complexe, dont les 
causes sont multiples, et il existe tout autant de 
solutions possibles. Pour les milliers d'internés 
séjournant dans nos prisons, il faut se tourner vers 
la psychiatrie et la Santé publique. Le nombre de 
personnes en détention préventive est également 
très élevé et il est nettement supérieur à celui 
observé dans d'autres pays. Nous pourrions par 
exemple fixer des quotas ou une durée maximale 
pour certaines catégories d'infractions. Ce sujet doit 
faire l'objet d'un débat approfondi. Le fait que de 
nombreux détenus restent en prison jusqu'au terme 
de leur peine pose également des problèmes. 
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We moeten maatregelen nemen om deze tikkende 
tijdbom te ontmijnen, ook al zijn er geen 
wonderoplossingen. 
 

 
Nous devons prendre des mesures afin de 
désamorcer cette bombe à retardement, et ce, 
même si les solutions miracles n'existent pas. 
 

01.13  Greet Daems (PVDA-PTB): U verschuilt zich 

achter de lopende zaken, maar ook in volle 
bevoegdheid heeft de vivaldiregering te weinig 
ondernomen. Met meer investeringen in 
infrastructuur, een beter personeelsstatuut en een 
structurele aanpak van de overbevolking hadden 
sommige recente incidenten misschien wel 
vermeden kunnen worden. 
 
 
U beweert het personeel te respecteren, maar 
waarom stuurt u dan bijna altijd uw kat naar het 
overleg met de vakbonden? De loonopslag is er niet 
gekomen, u valt het stakingsrecht aan en u houdt de 
conclusies van de Raad van State een maand 
achter. Dat noem ik respectloos! 
 

01.13  Greet Daems (PVDA-PTB): Vous vous 

retranchez derrière les affaires courantes, mais 
même dans une situation de plein exercice, les 
actions de la Vivaldi ont été trop peu nombreuses. Si 
le gouvernement avait investi davantage dans les 
infrastructures, amélioré le statut du personnel et 
lutté structurellement contre la surpopulation, 
certains incidents récents auraient peut-être pu être 
évités. 
 
Vous prétendez que vous respectez le personnel, 
mais pourquoi êtes-vous presque systématiquement 
absent des concertations avec les syndicats? Il n'y a 
pas eu d'augmentations salariales, vous vous êtes 
attaqué au droit de grève et vous avez caché les 
conclusions du Conseil d'État pendant un mois. 
J'estime qu'il s'agit justement d'un manque total de 
respect! 
 

01.14  Jinnih Beels (Vooruit): Ik twijfel er niet aan 

dat u en de regering grote inspanningen hebben 
geleverd, maar desondanks weet ik niet wat ik het 
personeel in Antwerpen straks zal moeten vertellen. 
Overal werkt men met quota, maar niet in de 
gevangenissen. Waarom kunnen we dat systeem 
geen kans geven? 
 
Wie werkt als politiebeambte, cipier, advocaat of 
maatschappelijk werker loopt altijd een zeker risico, 
maar we zouden toch op zijn minst moeten kunnen 
garanderen dat de veiligheidssystemen werken? Het 
is schandalig dat die alarmsystemen pas nu worden 
getest. 
 
Ten slotte moeten we ook de visie op het uitvoeren 
van korte straffen herbekijken. Ik ondersteun dat 
principe, maar moeten die per se in de overvolle 
gevangenissen worden uitgevoerd? 
 

01.14  Jinnih Beels (Vooruit): Je ne doute pas que 

le gouvernement et vous-même avez consenti 
d'importants efforts, mais je ne sais néanmoins pas 
quel discours tenir tout à l'heure face au personnel à 
Anvers. L'on travaille partout sur la base de quotas, 
mais pas dans les prisons. Pourquoi ne pouvons-
nous pas tenter ce système? 
 
Le travail de chaque agent de police, gardien de 
prison, avocat ou assistant social comporte toujours 
un risque, mais nous devrions tout de même au 
moins pouvoir garantir que les systèmes d'alarme 
fonctionnent. C'est un scandale que ces systèmes 
d'alarme ne soient testés que maintenant. 
 
Enfin, nous devons également réexaminer la vision 
de l'exécution des courtes peines. Je soutiens ce 
principe, mais doivent-elles être absolument 
exécutées dans les prisons surpeuplées? 
 

01.15  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Gelet op uw 

beperkte antwoorden zal ik nieuwe vragen indienen. 
 

01.15  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Vos réponses 

étant limitées, je redéposerai d'autres questions.  
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Stefaan Van Hecke aan Paul Van 

Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "Een 
taskforce met betrekking tot het dossier van de 
Bende van Nijvel" (56000033C) 
 

02 Question de Stefaan Van Hecke à Paul Van 

Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Une 
task force chargée du dossier des tueurs du 
Brabant" (56000033C) 
 

02.01  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Eind juni 

maakte het federaal parket bekend dat er na 40 jaar 
een einde komt aan het actief onderzoek in het 
dossier van de Bende van Nijvel. In de voorbije 

02.01  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Fin juin, 

le parquet fédéral a fait savoir qu'après 40 ans, il 
était mis un terme à l'enquête active dans le dossier 
des tueurs du Brabant. Au cours de la législature 
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legislatuur hebben wij ervoor gezorgd dat het dossier 
nooit kan verjaren. Die maatregel mag echter niet 
leiden tot een eeuwigdurende geheimhouding. Ik 
sluit mij aan bij de oproep van historici en 
criminologen om het dossier te mogen inkijken. 
 
 
Zal u een taskforce oprichten om het dossier door te 
lichten vanuit historisch en criminologisch oogpunt? 
Of kan dat niet met de huidige wetgeving? Hoe gaan 
we de perceptie van een doofpotoperatie tegen? 
 

précédente, nous avons veillé à ce que ce dossier 
ne puisse jamais être prescrit. Cette mesure ne peut 
toutefois pas entraîner un secret perpétuel. J'adhère 
à l'appel, lancé par des historiens et des 
criminologues, pour que le dossier puisse être 
consulté. 
 
Allez-vous créer un groupe de travail chargé 
d'analyser le dossier d'un point de vue historique et 
criminologique? Ou la législation en vigueur ne le 
permet-elle pas? Comment allons-nous lutter contre 
la perception selon laquelle cette affaire est 
étouffée? 
 

02.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Het 

niet ophelderen van deze misdaden is een litteken 
voor ons land, de slachtoffers en nabestaanden en 
voor de werking van Justitie. Ik steun elk initiatief dat 
ertoe kan bijdragen dat wij dichter bij de waarheid 
komen. Ik ben zeker voorstander van een historisch 
of academisch onderzoek en van het openbaar 
maken van het strafdossier en de rapporten van de 
inlichtingendiensten. Dat is wettelijk ook mogelijk, 
maar pas nadat het dossier effectief wordt 
afgesloten. Nadat het openbaar ministerie zijn 
eindvordering heeft gepubliceerd, hebben de 
verschillende partijen – waaronder ook de burgerlijke 
partijen – de mogelijkheid om bijkomend onderzoek 
te vragen. Uiteindelijk zullen de onderzoeksrechter, 
de raadkamer, de kamer van inbeschuldigingstelling 
en het Hof van Cassatie moeten beslissen over het 
einde van het onderzoek. Daar zijn wij nog niet. 
 
Het openstellen van het dossier voor historisch 
onderzoek zal een wetgevend initiatief vereisen om 
de obstakels inzake het beroepsgeheim en de 
GDPR-regels weg te nemen.  
 

02.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

La non-élucidation de ces crimes est comme une 
cicatrice pour notre pays, pour les victimes et leurs 
proches ainsi que pour le fonctionnement de la 
Justice. Je soutiens chaque initiative pouvant 
contribuer à nous rapprocher de la vérité. Je suis 
totalement favorable à une enquête historique ou 
académique ainsi qu'à la publication du dossier 
pénal et des rapports des services de 
renseignement. La loi le permet, mais seulement 
lorsque le dossier sera effectivement clos. Après la 
publication de la réquisition finale du ministère 
public, les différentes parties – dont les parties civiles 
– auront la possibilité de demander une enquête 
complémentaire. In fine, le juge d'instruction, la 
chambre du conseil, la chambre des mises en 
accusation et la Cour de cassation devront statuer 
sur la fin de l'enquête. Nous n'y sommes pas encore. 
 
L'ouverture du dossier en vue d'une enquête 
historique nécessitera une initiative législative afin 
de lever les obstacles en matière de secret 
professionnel et ceux entraînés par le RGPD.  
 

Ik begrijp de frustratie en woede van de slachtoffers 
en de bevolking, doch ik ben ervan overtuigd dat het 
onderzoek dat in 2017 door het federaal parket werd 
overgenomen, degelijk werd gevoerd, maar dat het 
in de eerste jaren na de feiten is misgelopen. Het 
federaal parket heeft er werkelijk alles aan gedaan 
om de waarheid naar boven te halen, helaas zonder 
resultaat. 
 

Je comprends la frustration et la colère des victimes 
et de la population. Cependant, je suis convaincu 
que l'enquête, que le parquet fédéral a reprise en 
main en 2017, a été menée de manière sérieuse, 
mais que la situation a mal tourné dans les 
premières années suivant les faits. Le parquet 
fédéral a vraiment mis tout en œuvre pour faire 
éclater la vérité, malheureusement sans résultat. 
 

Als andere zaken kunnen bijdragen tot het onthullen 
van de waarheid, zal ik – en hopelijk ook de volgende 
minister van Justitie – mijn volle medewerking 
verlenen. 
 

Si d'autres éléments peuvent contribuer à dévoiler la 
vérité, j'apporterai mon entière coopération – et 
j'espère que le prochain ministre de la Justice fera 
de même. 
 

02.03  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Ik ben 

tevreden dat de minister openstaat voor alternatieve 
methoden om de waarheid aan het licht te brengen. 
Historisch onderzoek heeft al vaker nieuwe 
elementen opgeleverd, zoals in de dossiers-Lahaut 
en -Lumumba. Het is belangrijk dat wij die kans 

02.03  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Je suis 

satisfait que le ministre soit ouvert à des méthodes 
alternatives pour faire apparaître la vérité. La 
recherche historique a souvent révélé de nouveaux 
éléments, comme dans les dossiers Lahaut et 
Lumumba. Il est important de saisir cette occasion. 
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grijpen. Indien nodig zullen wij juridische initiatieven 
nemen om alternatieve systemen op poten te zetten 
met het oog op het achterhalen van de waarheid.  
 

Si nécessaire, nous prendrons des initiatives 
juridiques pour mettre en place des systèmes 
alternatifs de recherche de la vérité. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Alexander Van Hoecke aan Paul Van 

Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "Het 
seponeren van internetfraude" (56000079C) 
 

03 Question de Alexander Van Hoecke à Paul Van 

Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le 
classement sans suite des dossiers de fraude sur 
internet" (56000079C) 
 

03.01  Alexander Van Hoecke (VB): Vorig jaar zei 

procureur-generaal Delmulle dat het Brusselse 
gerecht steeds meer drugsdossiers moet seponeren 
wegens een tekort aan speurders. Over het hele land 
werden vorig jaar 18.691 dossiers geseponeerd 
wegens capaciteitsgebrek. Dat is 150 % meer dan 
vijf jaar geleden. Vooral in Brussel en Antwerpen is 
er een groeiend tekort aan gespecialiseerde 
speurders om zware criminaliteit te onderzoeken. 
Het parket van Oost-Vlaanderen onderzoekt geen 
internetfraudezaken meer als het slachtoffer minder 
dan 1.000 euro heeft verloren. In West-Vlaanderen 
is het zelfs 2.500 euro en in Limburg ligt de grens op 
500 euro. Hoe kunnen die discrepanties worden 
weggewerkt? 
 
 
 
Elke vorm van criminaliteit moet worden bestraft. 
Welke maatregelen gaat u nemen om deze kwalijke 
trend te keren? Worden daarvoor middelen 
uitgetrokken? Wanneer mogen we resultaten 
verwachten?  
 

03.01  Alexander Van Hoecke (VB): L'année 

dernière, le procureur général Delmulle a indiqué 
que la justice bruxelloise devait classer sans suite de 
plus en plus de dossiers de stupéfiants en raison du 
manque d'enquêteurs. Dans l'ensemble du pays, 
18 691 dossiers ont été classés sans suite l'année 
dernière faute de capacité, ce qui représente une 
hausse de 150 % par rapport à cinq ans avant. C'est 
principalement Bruxelles et Anvers qui connaissent 
une pénurie croissante d'enquêteurs spécialisés 
chargés d'enquêter sur les crimes graves. Le 
parquet de Flandre orientale n'enquête plus sur les 
affaires de fraude sur internet si la victime a perdu 
moins de 1 000 euros. En Flandre occidentale, il 
s'agit même de 2 500 euros alors que dans le 
Limbourg, la limite est fixée à 500 euros. Comment 
peut-on éliminer ces disparités? 
 
Toute forme de criminalité doit être sanctionnée. 
Quelles mesures allez-vous prendre pour inverser 
cette fâcheuse tendance? Des moyens seront-ils 
alloués à cette fin? Quand pourrons-nous espérer 
obtenir des résultats? 
 

03.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Na 

20 jaar ervaring als magistraat onderschrijf ik de 
bewering dat steeds meer vormen van criminaliteit 
niet meer worden onderzocht, absoluut niet. De 
overbevolking in de gevangenissen is het gevolg van 
het toegenomen aantal veroordeelden. Tijdens de 
voorbije legislatuur is er geïnvesteerd in extra 
speurders en magistraten. Er is een netto toename 
van het aantal speurders bij de FGP. 
 
 
Het klopt dat de aanpak van internetfraude te veel 
verschilt tussen de parketten. Het strafrechtelijk 
beleid wordt bepaald door de minister samen met het 
College van procureurs-generaal. Mijn voorganger 
en ik hebben hierover besprekingen gevoerd met het 
College. Er wordt gewerkt aan een zo uniform 
mogelijk vervolgingsbeleid, maar de gelijke 
drempels zijn er nog niet. 
 
 
Internetfraude wordt gepleegd door internationaal 
opererende dadergroepen. Ze houden zich schuil in 

03.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Fort de 20 ans d'expérience comme magistrat, je ne 
souscris absolument pas à l'affirmation selon 
laquelle de plus en plus de formes de criminalité ne 
font pas l'objet d'enquêtes. La surpopulation 
carcérale est la conséquence de l'augmentation du 
nombre de condamnés. Au cours de la précédente 
législature, nous avons investi dans des enquêteurs 
et des magistrats supplémentaires. Le nombre 
d'enquêteurs est en hausse nette à la PJF. 
 
Il est exact que le traitement de la fraude sur internet 
diffère trop entre les parquets. La politique pénale 
est déterminée par le ministre en concertation avec 
le Collège des procureurs généraux. Mon 
prédécesseur et moi-même avons mené des 
discussions à ce sujet avec le Collège. Un travail est 
mené afin d'uniformiser autant que possible la 
politique des poursuites, mais les seuils équivalents 
ne sont pas encore une réalité. 
 
La fraude sur internet est commise par des groupes 
criminels internationaux. Ils se cachent dans des 
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landen waarmee samenwerking vaak onmogelijk is. 
In het kader van phishing is snel optreden 
noodzakelijk, eerder dan de klassieke werkwijze met 
een pv waarna moet worden beslist of er verder 
onderzoek volgt. Het snel opsporen van 
phishingapps maakt het voorwerp uit van bepaalde 
informaticatoepassingen. 
 

pays avec lesquels il est souvent impossible de 
coopérer. Dans le cadre du hameçonnage, il est 
nécessaire d'intervenir rapidement plutôt que de 
suivre la méthode classique impliquant la rédaction 
d'un procès-verbal et la décision, ensuite, de mener 
ou non une enquête plus approfondie. La détection 
rapide d'applications d'hameçonnage fait l'objet de 
programmes informatiques spécifiques. 
 

03.03  Alexander Van Hoecke (VB): Internetfraude 

wordt steeds geraffineerder. Het beleid geeft de 
indruk dat enkel naïeve en oudere mensen erin 
trappen. Mensen schamen zich om erover te praten. 
Dat fraude onder een bepaald bedrag wordt 
geseponeerd, geeft een fout signaal en zorgt ervoor 
dat mensen geen aangifte doen. Ik hoop dat de 
volgende regering werk maakt van een doortastende 
aanpak. 
 

03.03  Alexander Van Hoecke (VB): La fraude sur 

internet devient de plus en plus sophistiquée. La 
politique donne l'impression que seules les 
personnes naïves et âgées se laissent piéger. Les 
victimes ont honte d'en parler. Le fait que les 
dossiers de fraude inférieurs à un certain montant 
soient classés sans suite donne un mauvais signal 
et empêche les gens de les signaler. J'espère que le 
prochain gouvernement adoptera une approche 
ferme. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Alexander Van Hoecke aan Paul Van 

Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "De 
verijdelde aanslag tijdens de Olympische Spelen" 
(56000080C) 
 

04 Question de Alexander Van Hoecke à Paul Van 

Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur 
"L'attentat déjoué durant les Jeux olympiques" 
(56000080C) 
 

04.01  Alexander Van Hoecke (VB): Aan de 

vooravond van de openingsceremonie van de 
Olympische Spelen in Parijs viel de politie binnen op 
14 plaatsen, verspreid over het hele land, om een 
jihadistische cel op te doeken die een aanslag 
voorbereidde. De actie is niet alleen bijzonder door 
zijn omvang, maar ook door de achtergrond van de 
verdachten, die wortels hebben in de Noordelijke 
Kaukasus. 
 
Kan de minister deze actie toelichten? Hoeveel 
terreurverdachten of geradicaliseerde 
gedetineerden zitten er in de Belgische 
gevangenissen? Hoe worden deze personen 
opgevolgd nadat ze hun straf hebben uitgezeten of 
werden vrijgelaten met een enkelband? 
 

04.01  Alexander Van Hoecke (VB): À la veille de 

la cérémonie d'ouverture des Jeux olympiques de 
Paris, la police a effectué des perquisitions dans 
14 lieux à travers tout le pays pour démanteler une 
cellule djihadiste qui préparait un attentat. Cette 
action est extraordinaire non seulement par son 
ampleur, mais également au regard du passé des 
suspects, qui sont originaires du Caucase du Nord. 
 
 
Le ministre peut-il fournir des précisions sur cette 
action policière? Combien de personnes 
condamnées pour des infractions terroristes ou de 
détenus radicalisés sont-ils incarcérés dans les 
prisons belges? De quel suivi ces personnes font-
elles l'objet après avoir purgé leur peine ou après 
avoir bénéficié d’une remise en liberté sous 
surveillance électronique? 
 

04.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): 

Onze veiligheidsdiensten hebben in de jongste 
maanden verschillende interventies gedaan. In dit 
dossier bevinden zich nu drie personen in voorlopige 
hechtenis. Voorts ben ik uiteraard gebonden aan het 
geheim van het onderzoek. 
 
Om de gevraagde aantallen te vernemen, dient u 
best een schriftelijke vraag in. Mensen in de 
gevangenis die op de OCAD-lijst staan, zitten in de 
gemeenschappelijke gegevensbank. Die personen 
worden specifiek opgevolgd in de gevangenis en als 

04.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Nos services de sécurité ont effectué plusieurs 
interventions au cours des derniers mois. Dans ce 
dossier, trois personnes se trouvent actuellement en 
détention préventive. Pour le reste, je suis 
évidemment lié par le secret de l'instruction. 
 
Pour connaître les nombres demandés, il est 
préférable que vous déposiez une question écrite. 
Les personnes incarcérées qui figurent sur la liste de 
l'OCAM sont reprises dans la banque de données 
commune. Ces personnes font l'objet d'un suivi 
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ze worden vrijgelaten. Daarvoor bestaat de Strategie 
Extremisme en Terrorisme (Strategie TER). Dankzij 
het nieuwe Strafwetboek kunnen er ook maatregelen 
worden genomen als gedetineerden die worden 
vrijgelaten een gevaar betekenen. 
 
Absolute veiligheid bestaat niet. In sommige steden 
werkt het systeem van de lokale taskforces (LTF's) 
en de lokale integrale veiligheidscellen (LIVC's), 
waar de veiligheidsdiensten samenkomen met de 
sociopreventieve diensten en waar informatie kan 
worden uitgewisseld om personen goed op te 
volgen, uitstekend. Sommige gemeenten blijven 
echter achter. We moeten die LIVC's overal goed 
doen functioneren. 
 

spécifique en prison et après leur libération. Pour 
cela, il existe la Stratégie Extrémisme et Terrorisme 
(Stratégie TER). Grâce au nouveau Code pénal, il 
est également possible de prendre des mesures si 
les détenus remis en liberté représentent un danger. 
 
La sécurité absolue n'existe pas. Dans certaines 
villes, le système des task forces locales (TFL) et 
des Cellules de sécurité intégrale locales (CSIL), où 
les services de sécurité rencontrent les services 
socio-préventifs et où des informations peuvent être 
échangées afin d'assurer un suivi efficace des 
personnes, fonctionne parfaitement. Ce n'est 
toutefois pas le cas dans certaines autres 
communes. Nous devons faire en sorte que ces 
CSIL fonctionnent bien partout.  
 

04.03  Alexander Van Hoecke (VB): Dit toont 

duidelijk aan dat het gevaar van islamitisch 
terrorisme nog niet is geweken. Het is van 
levensbelang dat de terroristische cellen van nabij 
worden opgevolgd. Jihadistische ideeën vormen een 
blijvende bedreiging voor onze samenleving, ook 
nadat iemand zijn straf heeft uitgezeten. 
 

04.03  Alexander Van Hoecke (VB): C'est la preuve 

manifeste que le danger du terrorisme islamique 
n'est pas encore écarté. Il est crucial de surveiller de 
près les cellules terroristes. Les idées djihadistes 
constituent une menace persistante pour notre 
société, même après qu'une personne a purgé sa 
peine. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De uitvoering 
van de door de politierechtbank uitgesproken 
straffen" (56000081C) 
 

05 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'exécution des 
peines prononcées par le tribunal de police" 
(56000081C) 
 

05.01  Marijke Dillen (VB): Een man die te veel 

gedronken had en een dodelijk ongeval 
veroorzaakte, werd aangehouden voor 
onopzettelijke doodslag. Hij bleek in het verleden al 
14 keer veroordeeld geweest te zijn voor 
verkeersinbreuken. Zijn rijbewijs werd ingetrokken, 
maar het vonnis werd nooit betekend, waardoor het 
dode letter bleef. Volgens een gewezen 
politierechter brengt de grote diversiteit aan 
mogelijke straffen de uitvoering van de straffen in het 
gedrang. 
 
Wat denkt u daarvan? Welke maatregelen zult u 
nemen om de strafuitvoering te verbeteren? Zult u 
initiatieven nemen om recidivisten korte 
gevangenisstraffen op te leggen? 
 

05.01  Marijke Dillen (VB): Un homme alcoolisé qui 

avait provoqué un accident mortel a été arrêté pour 
homicide involontaire. Il s'est avéré qu'il avait déjà 
quatorze condamnations antérieures à son nom 
pour des infractions routières. Son permis de 
conduire lui avait été retiré, mais étant donné que le 
jugement ne lui a jamais été signifié, cette sanction 
est restée lettre morte. Selon un ancien juge de 
police, la grande diversité de peines possibles 
compromet l'exécution de celles-ci. 
 
 
Qu'en pensez-vous? Quelles mesures comptez-
vous prendre pour améliorer l'exécution des peines? 
Prendrez-vous des initiatives pour infliger de courtes 
peines de prison aux récidivistes? 
 

05.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): 

Deze gewezen politierechter hekelt dat er een harde 
kern van zogenaamde verkeersterroristen is die 
steeds nieuwe feiten plegen. Als we deze mensen 
een gevangenisstraf opleggen, komen ze ooit vrij. 
Zelfs als hun een levenslang verval van het recht tot 
sturen wordt opgelegd, kan men niet vermijden dat 
ze toch achter het stuur kruipen. Sommige 
politierechters pleiten voor korte gevangenisstraffen 

05.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Cet ancien juge de police évoque l’existence d’un 
noyau dur de "terroristes de la route" qui commettent 
toujours de nouvelles infractions de roulage. Si nous 
leur infligions une peine d'emprisonnement, ils 
seraient de toute façon libérés un jour. Et même si 
nous leur infligions une déchéance du droit de 
conduire à vie, nous ne pourrions éviter qu'ils 
reprennent un jour le volant. Certains juges de police 
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van zes maanden, maar dergelijke korte straffen 
hebben we met het nieuwe Strafwetboek afgeschaft. 
Om te vermijden dat deze verkeersterroristen achter 
het stuur kruipen, moeten we technologische 
oplossingen zoeken. 
 

plaident pour de courtes peines de prison de six 
mois, mais nous avons supprimé ces peines dans le 
cadre du nouveau Code pénal. Pour éviter que ces 
terroristes de la route prennent le volant, nous 
devons chercher des solutions technologiques. 
 

05.03  Marijke Dillen (VB): Mijn fractie ging absoluut 

niet akkoord met het afschaffen van korte 
gevangenisstraffen. In sommige gevallen kan een 
korte gevangenisstraf een schokeffect 
teweegbrengen. Ik had graag meer informatie 
gekregen over de technologische oplossingen, maar 
ik vrees dat ze helaas niet bestaan. 
 

05.03  Marijke Dillen (VB): Mon groupe n'a 

absolument pas accepté la suppression des courtes 
peines de prison. Dans certains cas, ces peines de 
courte durée peuvent avoir l'effet d'un choc. J'aurais 
voulu obtenir davantage d'informations sur les 
solutions technologiques, mais je crains qu'elles 
n'existent pas. 
 

Het incident is gesloten. 

 
L'incident est clos. 

 

06 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De omkering 
van de bewijslast in de strijd tegen criminele 
bendes" (56000082C) 
 

06 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'inversion de 
la charge de la preuve dans la lutte contre les 
bandes criminelles" (56000082C) 
 

06.01  Marijke Dillen (VB): Nationaal 

drugscommissaris Ine Van Wymersch stelt voor de 
bewijslast om te keren wanneer mensen over 
verdacht veel goederen beschikken in verhouding tot 
hun sociale status. Zo zouden werkloze jongeren die 
met patserwagens rijden, moeten bewijzen dat ze 
hun wagen op een legale manier hebben verkregen. 
Als ze dat niet kunnen, zouden er fiscale sancties 
volgen. 
 
Het systeem bestaat al in andere Europese landen. 
Waarop wachten wij nog om het ook in te voeren? 
Wat is uw visie op dit voorstel? Als minister in 
lopende zaken kunt u zelf geen wetgevende 
initiatieven nemen, maar u kunt misschien wel al een 
voorstel ter zake voorbereiden? 
 

06.01  Marijke Dillen (VB): La commissaire 

nationale aux drogues, Mme Ine Van Wymersch, 
propose d'inverser la charge de la preuve lorsque 
des personnes possèdent une quantité de biens qui 
est suspecte par rapport à leur statut social. Ainsi, un 
jeune chômeur conduisant une voiture de luxe 
devrait prouver qu'il l'a acquise légalement. S'il ne 
peut pas le prouver, il se verrait infliger des sanctions 
fiscales. 
 
Un tel système existe déjà dans d'autres pays 
européens. Qu'attendons-nous pour le mettre en 
œuvre ici? Que pensez-vous de cette proposition? 
Vous ne pouvez pas prendre d'initiatives législatives 
en votre qualité de ministre en charges des affaires 
courantes, mais peut-être pouvez-vous déjà 
préparer une proposition en la matière? 
 

06.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): De 

drugscommissaris heeft al verschillende goede 
voorstellen gedaan, maar van haar huidige voorstel 
– dat is verschenen in de pers – heb ik nog geen 
uitgewerkte versie ontvangen. 
 
Er bestaat al een systeem van gedeelde bewijslast 
in het kader van de antiwitwaswetgeving. Ik wil ver 
gaan in de strijd tegen de georganiseerde misdaad, 
maar het moet wel binnen het kader van onze 
rechtsstaat blijven. Ik zeg niet dat dat hier niet het 
geval is, maar het vermoeden van onschuld en het 
principe actori incumbit probatio moeten zoveel 
mogelijk worden gerespecteerd. 
 

06.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

La commissaire aux drogues a déjà formulé 
plusieurs propositions judicieuses, mais je n'ai pas 
encore reçu de version aboutie de sa proposition en 
question, qui est parue dans la presse. 
 
Un système de partage de charge de la preuve 
existe déjà dans le cadre de la législation 
antiblanchiment. Je veux aller loin dans la lutte 
contre la criminalité organisée, mais cette lutte doit 
demeurer dans le cadre de notre État de droit. Je ne 
dis pas que cette proposition l'outrepasse, mais la 
présomption d'innocence et le principe actori 
incumbit probatio, selon lequel la preuve incombe au 
demandeur, doivent être respectés autant que 
possible. 
 

06.03  Marijke Dillen (VB): Hebt u de 

drugscommissaris al verzocht om een wetsvoorstel 

06.03  Marijke Dillen (VB): Avez-vous déjà 

demandé à la commissaire nationale aux drogues de 
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voor te bereiden? Het vermoeden van onschuld is 
inderdaad de basis van ons strafrecht, maar we 
moeten toch durven te onderzoeken of het voorstel 
van de drugscommissaris geen waardevolle 
suggesties bevat om de strijd tegen de 
drugscriminaliteit te voeren. 
 

préparer une proposition de loi? La présomption 
d'innocence est en effet la base de notre droit pénal, 
mais nous devons oser examiner si la proposition de 
la commissaire aux drogues ne pourrait pas contenir 
de précieuses suggestions pour lutter contre la 
criminalité liée à la drogue. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De efficiënte 
uitvoering van straffen in snelrecht" (56000084C) 
 

07 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'exécution 
efficace des peines prononcées dans le cadre de 
la procédure accélérée" (56000084C) 
 

07.01  Marijke Dillen (VB): De Conferentie van 

Burgemeesters van het Brussels Gewest dringt aan 
op maatregelen om de vertraging tussen de 
uitspraak in snelrecht en de concrete uitvoering van 
de straffen aan te pakken en roept de regering ook 
op om de bevelen om het grondgebied te verlaten 
beter te handhaven. Veel van de veelplegers kregen 
immers al herhaaldelijk zo een bevel. Het Vlaams 
Belang kaart deze problemen al decennialang aan. 
Welke initiatieven zult u nemen?  
 

07.01  Marijke Dillen (VB): La Conférence des 

bourgmestres de la Région de Bruxelles-Capitale 
demande que des mesures soient prises pour 
remédier au délai entre le jugement en procédure 
accélérée et l'exécution effective des peines. Elle 
demande également au gouvernement de mieux 
faire respecter les ordres de quitter le territoire. De 
nombreux multirécidivistes ont en effet déjà reçu un 
tel ordre à plusieurs reprises. Le Vlaams Belang 
soulève ces problèmes depuis des décennies. 
Quelles initiatives allez-vous prendre? 
 

07.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): 

Uitgesproken straffen moeten effectief worden 
uitgevoerd. De straffen die in snelrecht worden 
uitgesproken, zijn vaak alternatieve straffen zoals 
probatie, opschorting, probatie-uitstel, werkstraffen 
en autonome probatie. De uitvoering ervan wordt 
toevertrouwd aan het justitiehuis, dat vervolgens 
verslag uitbrengt aan de probatiecommissie. De 
uitgesproken straffen in Brussel worden binnen een 
redelijke termijn ten uitvoer gelegd. Bij de autonome 
werkstraffen bestaan er wel lange wachttijden. 
 
 
 
De uitvoering van straffen ten aanzien van mensen 
zonder recht op verblijf is en blijft een moeilijke 
aangelegenheid. Om mensen terug te kunnen sturen 
naar hun land van herkomst hebben wij de 
medewerking van het land van herkomst nodig. Dat 
is een bevoegdheid van de staatssecretaris voor 
Asiel en Migratie. 
 

07.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Les peines qui sont prononcées doivent être 
réellement appliquées. Les peines prononcées dans 
le cadre d'une procédure accélérée sont souvent des 
peines alternatives telles que la probation, la 
suspension, le sursis probatoire, les peines de travail 
et la probation autonome. L'application de ces 
peines est confiée à la maison de justice, qui doit 
ensuite rendre un rapport à la commission de 
probation. Les peines prononcées à Bruxelles sont 
mises en œuvre dans un délai raisonnable. Les 
peines de travail autonomes s'accompagnent 
cependant de longs délais d'attente. 
 
L'application des peines prononcées à l'égard de 
personnes sans droit de séjour reste un cas difficile. 
Pour renvoyer des personnes dans leur pays 
d'origine, il est nécessaire de pouvoir compter sur la 
coopération du pays en question. Cet aspect relève 
des compétences de la secrétaire d'État à l'Asile et 
la Migration. 
 

07.03  Marijke Dillen (VB): Het is een groot 

probleem in Brussel. Voor de man in de straat is het 
absoluut onaanvaardbaar dat een recidivist die al 
20 jaar in ons land verblijft zonder 
verblijfsvergunning en al meer dan 200 bevelen om 
het grondgebied te verlaten heeft gekregen, hier nog 
steeds vrolijk rondloopt en strafbare feiten kan 
plegen. Mijn collega zal daarover vragen stellen aan 
staatssecretaris de Moor. 
 

07.03  Marijke Dillen (VB): C'est un problème 

majeur à Bruxelles. Il est absolument inacceptable 
pour le simple citoyen qu'un récidiviste qui vit dans 
notre pays depuis 20 ans sans titre de séjour et qui 
a déjà reçu plus de 200 ordres de quitter le territoire, 
puisse toujours demeurer ici comme si de rien n'était 
et commettre des faits punissables. Mon collègue 
interrogera la secrétaire d'État, Mme de Moor, à ce 
sujet. 
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Het incident is gesloten. 

 
L'incident est clos. 

 

08 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De vrijlating van 
de moordenaar van Kitty Van Nieuwenhuysen" 
(56000086C) 
 

08 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La libération de 
l'assassin de Kitty Van Nieuwenhuysen" 
(56000086C) 
 

08.01  Marijke Dillen (VB): Nu ook Galip Kurum 

door de strafuitvoeringsrechtbank is vrijgelaten, zijn 
de drie veroordeelden voor de moord op inspecteur 
Kitty Van Nieuwenhuysen op vrije voeten. Aan hun 
vrijlating zijn voorwaarden verbonden, onder meer 
het betalen van schadevergoedingen. 
 
 
Werden die voorwaarden gerespecteerd? Op welke 
manier wordt de naleving gecontroleerd en op welke 
wijze moet de betaling gebeuren? Welke andere 
voorwaarden werden er nog opgelegd? 
 

08.01  Marijke Dillen (VB): Maintenant que Galip 

Kurum a également été libéré par le tribunal de 
l’application des peines, les trois individus qui ont été 
condamnés pour avoir assassiné l'inspectrice Kitty 
Van Nieuwenhuysen sont libres. Leur libération est 
assortie de conditions, notamment le paiement 
d'indemnités. 
 
Ces conditions ont-elles été respectées? De quelle 
manière le respect de ces conditions est-il contrôlé 
et de quelle manière doit se dérouler le paiement? 
Quelles autres conditions ont été imposées? 
 

08.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Het 

parket van Brussel heeft me de informatie daarnet in 
het Frans bezorgd. De strafuitvoeringsrechtbank 
staat in voor het opvolgen van het naleven van de 
voorwaarden. 
 

08.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Le parquet de Bruxelles vient de me fournir les 
informations en français. Le tribunal de l’application 
des peines est chargé de veiller au respect des 
conditions. 
 

(Frans) De strafuitvoeringsrechtbank (SURB) te 
Brussel heeft Hassan Iasir op 20 december 2021 en 
Galip Kurum op 1 juli 2024 voorwaardelijk in vrijheid 
gesteld. De follow-up van hun dossier gebeurt door 
de justitiehuizen in respectievelijk Namen en 
Charleroi. De politie en de justitieassistent 
controleren of ze de individuele voorwaarden in acht 
nemen en brengen verslag uit bij de SURB en het 
openbaar ministerie. In geval van inbreuken kan de 
voorwaardelijke invrijheidstelling ingetrokken 
worden.  
 
De schadevergoeding voor de slachtoffers hangt af 
van de financiële draagkracht van de betrokkene. 
Wanneer die laatste weigert te betalen, kan het 
parket vragen om de toegekende maatregel te 
herroepen.  
 

(En français) Le tribunal d'application des peines 
(TAP) de Bruxelles a accordé la libération 
conditionnelle à Yasir Hassan le 20 décembre 2021 
et à Kurum Galip le 1er juillet 2024. Ils sont suivis 
respectivement par les maisons de justice de Namur 
et de Charleroi. La police et l'assistant de justice 
vérifient le respect des conditions individuelles, avec 
rapports au TAP et au ministère public. En cas de 
manquement, la libération conditionnelle peut être 
révoquée.  
 
 
L'indemnisation des victimes est fonction des 
capacités financières de l'intéressé. En cas de refus 
de ce dernier, le parquet peut demander la 
révocation de la mesure accordée.  
 

08.03  Marijke Dillen (VB): Ik heb geen antwoorden 

gekregen op mijn vragen over de vergoeding van de 
slachtoffers. Moeten de daders bijdragen 
naargelang hun mogelijkheden of volstaat een 
maandelijkse minimumbetaling om te bepalen of aan 
de voorwaarde wordt voldaan? Onze fractie vindt 
bovendien dat de daders hun straf volledig hadden 
moeten uitzitten. 
 

08.03  Marijke Dillen (VB): Je n'ai pas reçu de 

réponse à mes questions sur l'indemnisation des 
victimes. Les auteurs doivent-ils contribuer en 
fonction de leurs capacités ou un paiement mensuel 
minimum suffit-il pour déterminer si la condition est 
remplie? Par ailleurs, notre groupe estime que les 
auteurs devraient avoir purgé l'intégralité de leur 
peine. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

09 Vraag van Alexander Van Hoecke aan Paul Van 

Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "Het 
verbod op lachgas" (56000119C) 

09 Question de Alexander Van Hoecke à Paul Van 

Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur 
"L'interdiction du gaz hilarant" (56000119C) 
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09.01  Alexander Van Hoecke (VB): De overheid 

neemt de problematiek rond lachgas niet ernstig. In 
het hele land slingeren lege lachgascapsules rond. 
Lachgas is schadelijk. In het Verenigd Koninkrijk is 
een dodelijk slachtoffer gevallen door zuurstoftekort 
en hier kwam een trucker om het leven door 
jongeren onder invloed. Het verbod sinds 2023 op 
het recreatief gebruik van lachgas is vooral een 
theoretisch gegeven. Dat is jammer, want lachgas 
leidt tot geestelijke en lichamelijke afhankelijkheid. 
Bij excessief gebruik verliest men alle zin voor 
realiteit. Daar komt het gevaar bij dat 
lachgascapsules in afvalverbrandingsovens 
ontploffen, met zware kosten voor de 
intercommunales tot gevolg.  
 
 
Hoe wilt u het verbod in de praktijk afdwingen? Hoe 
wilt u het recreatieve gebruik van lachgas 
bestrijden? Bent u bereid de veel te lage boetes te 
verhogen?  
 

09.01  Alexander Van Hoecke (VB): Les pouvoirs 

publics ne prennent pas au sérieux le problème du 
gaz hilarant. Or l'ensemble du pays est jonché de 
capsules vides. Et ce gaz est nocif. Au Royaume-
Uni, une personne est décédée par asphyxie par 
manque d’oxygène et chez nous, un camionneur a 
perdu la vie à cause de jeunes sous l’influence de 
protoxyde d’azote. L'interdiction de l'usage récréatif 
de gaz hilarant, qui existe depuis 2023, est surtout 
théorique. C'est déplorable, car ce gaz conduit à une 
dépendance mentale et physique. En cas d'excès, 
l'utilisateur perd tout sens des réalités. À ce 
phénomène s'ajoute le danger d'explosion des 
capsules dans les incinérateurs de déchets, 
entraînant des frais considérables pour les 
intercommunales. 
 
Comment allez-vous imposer l'interdiction dans la 
pratique? Comment lutterez-vous contre l'usage 
récréatif du gaz hilarant? Êtes-vous disposé à 
relever les amendes beaucoup trop faibles 
aujourd'hui? 
 

09.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Het 

verbod is niet louter theoretisch. Het kwam er op 
vraag van meerdere procureurs, in het bijzonder van 
die van Antwerpen die tegen dealers wilde kunnen 
optreden. Ik ken de situatie niet overal, maar in 
Brussel en Antwerpen is de wet zeker geen dode 
letter. Eind april werden in de zone Rupel bij Boom 
maar liefst 5.600 flessen lachgas in beslag 
genomen. Het klopt wel dat er grote ampullen 
lachgas op het openbaar domein worden 
achtergelaten, maar ook dat bewijst niet dat het 
verbod een lege doos zou zijn. Het is nieuw en de 
handhaving ervan vergt tijd.  
 
 
Politie en magistratuur nemen de handhaving ernstig 
en daarom werd de omzendbrief COL 09/2021 voor 
de periode van lopende zaken herzien en 
gepubliceerd. Het bezit van lachgas kan voortaan 
met een onmiddellijke minnelijke schikking van 
150 euro worden bestraft, waarmee de politie een 
extra tool heeft om de dealers aan te pakken.  
 
 
De politie en de magistratuur kunnen het niet alleen. 
Strikte handhaving helpt, maar preventie, 
sensibilisering en educatie moeten de bevolking 
bewust maken van de gevaren van lachgas.  
 

09.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

L'interdiction n'est pas purement théorique. Elle a 
été instaurée à la demande de plusieurs procureurs, 
en particulier de celui d'Anvers, qui souhaitait 
pouvoir agir contre les trafiquants. Je ne connais pas 
la situation partout, mais à Bruxelles et à Anvers, la 
loi n'est certainement pas restée lettre morte. Fin 
avril, pas moins de 5 600 bonbonnes de gaz hilarant 
ont été saisies dans la zone Rupel près de Boom. Il 
est exact que de grandes ampoules de gaz hilarant 
sont abandonnées sur le domaine public, mais cela 
ne prouve pas non plus que l'interdiction ne serait 
qu'une coquille vide. Cette interdiction est nouvelle 
et il faut du temps pour qu'elle soit respectée. 
 
La police et la magistrature prennent le respect de 
l'interdiction au sérieux, raison pour laquelle la 
circulaire COL 09/2021 a été révisée et publiée pour 
la période d'affaires courantes. Dorénavant, la 
détention de gaz hilarant peut être punie d'une 
transaction immédiate de 150 euros, ce qui fournit 
un outil supplémentaire à la police dans la lutte 
contre les trafiquants. 
 
À elles seules, la police et la magistrature ne peuvent 
pas résoudre ce problème. Une application stricte de 
l'interdiction est certes utile, mais c'est par la 
prévention, la sensibilisation et l'éducation que la 
population doit prendre conscience des dangers du 
gaz hilarant. 
 

09.03  Alexander Van Hoecke (VB): Er is inderdaad 

nood aan bewustwording. Dat de lachgascapsules 
werkelijk overal rondslingeren, toont dat de minister 

09.03  Alexander Van Hoecke (VB): En effet, une 

prise de conscience s'impose. Le fait que les 
capsules de gaz hilarant traînent vraiment partout 
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het niet allemaal zo goed onder controle heeft als hij 
laat uitschijnen. Het gebruik is laagdrempelig en heel 
populair bij jongeren. De boete is niet hoger dan de 
aankoopprijs van de drug. Ik hoop dat het probleem 
ernstiger zal worden genomen. 
 

montre que le ministre ne maîtrise pas aussi bien la 
situation qu'il ne le prétend. Cette drogue est à la 
portée de tous et très populaire auprès des jeunes. 
L'amende ne dépasse pas le prix d'achat de la 
drogue. J'espère que le problème sera pris plus au 
sérieux. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De gerechtelijke 
achterstand" (56000120C) 
 

10 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'arriéré 
judiciaire" (56000120C) 
 

10.01  Marijke Dillen (VB): Wie vandaag een straf 

krijgt van de politierechter in Gent wegens dronken 
rijden en daartegen in beroep gaat, kan nog tot juni 
2026 blijven rondrijden. Die lange wachttijd is 
volgens de Gentse procureur-generaal Erwin 
Dernicourt te wijten aan de grote stock aan 
verkeerszaken die nog in beroep moet worden 
behandeld. Ook bij het hof van beroep van Brussel 
is de stock aan strafdossiers de afgelopen 10 jaar 
enorm toegenomen, en dan voornamelijk bij de 
Franstalige kamers. Bovendien nam het aantal 
seponeringen om opportuniteitsredenen er tussen 
2018 en 2023 toe met maar liefst 125 %. Een en 
ander leidt tot een dalend vertrouwen van de 
bevolking in justitie, wat ook blijkt uit de jongste editie 
van de Justitiebarometer. 
 
 
Het probleem van de gerechtelijke achterstand 
speelt al decennia, zonder dat men tot echte 
oplossingen is gekomen. Welke maatregelen wilt u 
nemen om de gerechtelijke achterstand terug te 
dringen? Wanneer zullen de werklastmetingen 
eindelijk uitmonden in een onderbouwd plan van 
aanpak? Welke middelen gaat u hiervoor vrijmaken? 
Zult u extra magistraten aanwerven? 
 

10.01  Marijke Dillen (VB): Les personnes à qui le 

juge de police à Gand inflige aujourd'hui une 
sanction pour conduite en état d'ivresse et qui font 
appel de cette décision peuvent continuer de 
conduire jusqu'en juin 2026. D'après le procureur 
général de Gand, Erwin Dernicourt, ce long délai est 
imputable au grand nombre de dossiers de roulage 
qui doivent encore être traités en appel. À la cour 
d'appel de Bruxelles aussi, le nombre de dossiers 
pénaux a augmenté énormément ces dix dernières 
années, principalement auprès des chambres 
francophones. En outre, le nombre de classements 
sans suite pour des motifs d'opportunité a augmenté 
de pas moins de 125 % entre 2018 et 2023. Il en 
résulte un affaiblissement de la confiance de la 
population en la justice, ce que la dernière édition du 
baromètre de la Justice montre également. 
 
Le problème de l'arriéré judiciaire dure depuis des 
décennies et aucune véritable solution ne semble 
avoir été trouvée. Quelles mesures comptez-vous 
prendre afin de résorber l'arriéré judiciaire? Quand 
les mesures de la charge de travail déboucheront-
elles enfin sur un plan d'action étayé? Quels moyens 
débloquerez-vous à cet effet? Recruterez-vous des 
magistrats supplémentaires? 
 

10.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Als 

minister in lopende zaken kan ik geen nieuwe 
initiatieven nemen, ik kan alleen de bestaande 
initiatieven voortzetten. Tijdens de vorige legislatuur 
hebben we meer mensen aangeworven en extra 
middelen vrijgemaakt, maar daarnaast moet justitie 
ook slimmer worden. 
 
 
 
Ik begrijp uw vraag over de gerechtelijke achterstand 
niet goed, want u haalt verschillende situaties aan. 
Het is noodzakelijk om te werken met een duidelijke 
definitie en gedetailleerde cijfers van de 
verschillende gerechtelijke entiteiten. De situatie in 
het hof van beroep te Brussel is pijnlijk, in andere – 
en zeker Vlaamse – hoven van beroep is dat minder 
het geval. Sommige advocaten vinden zelfs dat 

10.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

En ma qualité de ministre en charge des affaires 
courantes, je ne puis prendre de nouvelles 
initiatives, je dois me contenter de poursuivre les 
initiatives existantes. Au cours de la législature 
précédente, nous avons augmenté les recrutements 
et dégagé des moyens supplémentaires mais, par 
ailleurs, la justice doit également faire preuve d'une 
plus grande intelligence. 
 
Je ne comprends pas bien votre question sur l'arriéré 
judiciaire, car vous évoquez différentes situations. Il 
est nécessaire d'utiliser une définition claire et des 
chiffres détaillés relatifs aux différentes entités 
judiciaires. La situation qui règne à la cour d'appel 
de Bruxelles est pénible; dans d'autres cours 
d'appel, particulièrement en Flandre, c'est moins le 
cas. Certains avocats estiment même que les 
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zaken te snel worden behandeld. 
 
Het College van de hoven en rechtbanken is klaar 
met de werklastmeting, het College van het 
openbaar ministerie nog niet. Een volgende minister 
van Justitie zal moeten bekijken welke bijkomende 
initiatieven haalbaar en nuttig zijn. 
 

affaires sont traitées trop rapidement. 
 
Le Collège des cours et tribunaux a terminé de 
mesurer la charge de travail, ce qui n'est pas encore 
le cas du Collège du ministère public. Le prochain 
ministre de la Justice devra examiner quelles 
initiatives supplémentaires sont réalistes et utiles. 
 

10.03  Marijke Dillen (VB): Het gaat niet alleen over 

Brussel. Ook de Gentse procureur-generaal 
verwees nog enkele dagen geleden in zijn 
openingsrede naar de problematische achterstand in 
verkeerszaken bij het hof van beroep. Daardoor 
kunnen dronken bestuurders, die een gevaar 
betekenen voor de samenleving, nog twee jaar vrij 
en vrolijk blijven rondrijden. Dat is onaanvaardbaar. 
 

10.03  Marijke Dillen (VB): Il ne s'agit pas 

uniquement de Bruxelles. Voici quelques jours, le 
procureur général gantois évoquait lui aussi encore, 
dans sa mercuriale, le problème posé par l'arriéré 
accumulé par la cour d'appel dans les affaires de 
roulage. Ce faisant, des conducteurs ivres, qui 
représentent un danger pour la société, pourront 
continuer à conduire en toute impunité pendant deux 
ans. Cette situation est inacceptable. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het dossier over 
de aanslag op Zweedse voetbalsupporters" 
(56000121C) 
 

11 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le dossier 
relatif à l'attentat perpétré contre des supporters 
de football suédois" (56000121C) 
 

11.01  Marijke Dillen (VB): Na de zaak-Abdesalem 

Lassoued, die in oktober 2023 drie Zweedse 
voetbalsupporters doodschoot, heeft de Hoge Raad 
voor de Justitie onderzocht hoe het mogelijk was dat 
het dossier waarin de uitlevering van de man werd 
gevraagd, onbehandeld bleef. De Raad concludeert 
dat de behandeling van een dossier van passieve 
uitlevering niet duidelijk is omschreven en dat de 
mechanismen voor de opvolging van dossiers zwak 
en niet geformaliseerd zijn. 
 
Is al tegemoetgekomen aan de aanbevelingen van 
de Hoge Raad? Wanneer wordt er ter zake een 
beleidsplan voorgesteld door de procureur des 
Konings? Welke concrete maatregelen worden er 
genomen? 
 

11.01  Marijke Dillen (VB): Suite à l'affaire 

Abdesalem Lassoued, qui avait tiré sur trois 
supporters de football suédois, le Conseil supérieur 
de la Justice a examiné la question de savoir 
comment un dossier dans lequel l'extradition de 
l'intéressé était demandée, avait pu rester sans suivi. 
Le Conseil conclut que le traitement d'un dossier 
d'extradition passive n'est pas décrit précisément et 
que les mécanismes de suivi des dossiers sont 
faibles et non formalisés. 
 
A-t-on déjà donné une suite aux recommandations 
du Conseil supérieur? Quand le procureur du Roi 
présentera-t-il un plan stratégique en la matière? 
Quelles mesures concrètes seront-elles prises? 
 

11.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Er 

is een actieplan opgesteld om de informaticatool 
JustOne ook te laten gebruiken door de magistraten, 
juristen en criminologen binnen de afdeling 
Internationale Samenwerking. De digitalisering van 
de documenten en de implementatie van de tool 
gebeuren stapsgewijs. De laatste ontwikkelingen 
van JustOne worden gevolgd om de toepassing ook 
te kunnen gebruiken voor het beheer van de 
dossiers, opdat de interne controle kan worden 
verbeterd. Aan de nationale ICT-magistraat is 
gevraagd om een opleiding te geven over de 
mogelijkheden van JustOne voor het beheer van 
dossiers. De afdeling Internationale Samenwerking 
van het parket van Brussel is daarbij betrokken. 
 

11.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Un plan d'action a été élaboré afin que l'outil 
informatique JustOne soit également utilisé par les 
magistrats, les juristes et les criminologues au sein 
de la section Coopération internationale. La 
numérisation des documents et l'implémentation de 
l'outil se font étape par étape. Les derniers 
développements de JustOne font l'objet d'un suivi 
visant à permettre également l'utilisation de 
l'application pour la gestion des dossiers, de sorte 
que le contrôle interne puisse être amélioré. Le 
magistrat national ICT a été chargé de donner une 
formation sur les possibilités qu'offre JustOne pour 
la gestion de dossiers. La section Coopération 
internationale du parquet de Bruxelles y a été 
associée. 
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De waarnemende procureur des Konings in Brussel 
heeft sinds april 2024 een opvolging van de 
verschillende afdelingen ingevoerd. Op de 
overlegmomenten zijn de afdelingshoofden, de 
administratieve verantwoordelijken, de 
hoofdsecretaris en de attaché Strafrechtelijk Beleid 
aanwezig. Het doel is om de communicatie in alle 
richtingen te verbeteren en de risicofactoren te 
detecteren. 
 
De procedure voor de benoeming van een procureur 
des Konings voor het parket in Brussel loopt. Voor 
het einde van het jaar zal er een volwaardige 
procureur des Konings aangesteld zijn. 
 

 
La procureure du Roi faisant fonction de Bruxelles a 
mis en place un suivi des différentes sections depuis 
avril 2024. Lors des moments de concertation, les 
chefs de section, les responsables administratifs, le 
secrétaire en chef et l'attaché Politique criminelle 
sont présents. L'objectif est d'améliorer la 
communication dans toutes les directions et de 
détecter les facteurs de risque. 
 
 
La procédure de nomination d'un procureur du Roi 
pour le parquet de Bruxelles est en cours. Un 
procureur du Roi en titre sera nommé avant la fin de 
l'année. 
 

11.03  Marijke Dillen (VB): De Hoge Raad zegt 

letterlijk dat de medewerkers moeten roeien met de 
riemen die zij hebben. Laat men er dus voor zorgen 
dat er voldoende riemen aanwezig zijn. 
 

11.03  Marijke Dillen (VB): Le Conseil supérieur de 

la Justice dit littéralement que les collaborateurs 
doivent faire ce qu'ils peuvent avec les moyens du 
bord. Faisons donc en sorte qu'il y ait suffisamment 
de moyens. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

12 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het dossier van 
een 'most wanted' gevatte crimineel" (56000123C) 
 

12 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le dossier d'un 
criminel arrêté qui figurait sur la liste des fugitifs 
les plus recherchés" (56000123C) 
 

12.01  Marijke Dillen (VB): Het openbaar ministerie 

vorderde deze week voor het hof van assisen te 
Bergen de onontvankelijkheid van het dossier tegen 
de bij verstek voor moordpoging veroordeelde 
Nicolas Theodorou, omdat het dossier in slechte 
staat is als gevolg van waterschade.  
 
Hoe kon dat gebeuren? Zijn er nog dossiers die 
schade hebben opgelopen waardoor de behandeling 
ervan in het gedrang komt? Kan de Belgische Staat 
vorderingen tot schadevergoeding verwachten van 
de burgerlijke partijen? 
 

12.01  Marijke Dillen (VB): Cette semaine, le 

ministère public a requis devant la cour d'assises de 
Mons l'irrecevabilité du dossier de Nicolas 
Theodorou, qui avait été condamné par contumace 
pour tentative d'assassinat, en raison du mauvais 
état du dossier dû à un dégât des eaux. 
 
Comment cela a-t-il pu se produire? Y a-t-il d’autres 
dossiers ayant subi des dégâts qui en 
compromettent le traitement? L'État belge peut-il 
s'attendre à des actions en dommages et intérêts de 
la part des parties civiles? 
 

12.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): De 

procureur-generaal van Bergen heeft het volgende 
verklaard. 
 

12.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Madame le procureur général de Mons a déclaré ce 
qui suit. 
 

(Frans) Bij arrest van 27 oktober 2005 veroordeelde 
het hof van assisen de heer Theodorou bij verstek 
tot 25 jaar gevangenisstraf. Hij was gedurende 
17 jaar spoorloos. Zijn dossier werd samen met 
andere dossiers bewaard in de kelder van het hof 
van beroep te Bergen. Op 15 juni 2022 kwam men 
de betrokkene op het spoor in Griekenland en werd 
hij overgeleverd aan België, waar hij verzet 
aantekende tegen het arrest. De magistraat van het 
parket-generaal vroeg het dossier op bij de griffie 
van het hof van assisen, die hem op de hoogte 
bracht van grote schade aan dat dossier als gevolg 

(En français) Par arrêt du 27 octobre 2005, la cour 
d'assises condamna par défaut M. Theodorou à 
25 ans de réclusion. Il demeura introuvable 17 ans. 
Son dossier était entreposé avec d'autres dans la 
cave de la cour d'appel de Mons. Le 15 juin 2022, 
l'intéressé fut localisé en Grèce et remis à la 
Belgique où il fit opposition à l'arrêt. Le magistrat du 
parquet général a réclamé le dossier au greffe de la 
cour d'assises qui l'informa d'importants dégâts dus 
à des infiltrations d'eau. En dépit de nombreuses 
démarches, une reconstitution complète et fiable de 
ce dossier se révéla impossible compte tenu des 
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van waterinsijpeling. Ondanks grote inspanningen 
bleek het door de jaren die ondertussen verstreken 
waren onmogelijk om het dossier op een volledige 
en betrouwbare manier terug samen te stellen. 
 
Het hof hield ook rekening met het feit dat door het 
tijdsverloop vrijwel alle documenten en 
bewijsstukken verdwenen waren en er intussen 
getuigen, experts en rechercheurs overleden waren. 
Bovendien zouden de overtuigingsstukken, gelet op 
de evolutie van de wetenschappelijke technieken, 
absoluut aan nieuwe expertises onderworpen 
moeten worden. Het hof concludeerde bijgevolg dat 
het recht op een eerlijk proces onherstelbaar 
geschonden zou zijn.  
 

années écoulées. 
 
 
 
 
La cour a également retenu le laps de temps qui fit 
disparaître la quasi-totalité des pièces, preuves et a 
vu le décès de témoins, experts et enquêteurs. De 
plus, au vu de l'évolution des techniques 
scientifiques, les pièces à conviction doivent 
impérativement subir de nouvelles expertises. La 
cour en a conclu que le droit à un procès équitable 
serait irrémédiablement violé. 
 

Dit dossier werd in een schone, droge en speciaal 
daartoe bestemde kelder bewaard. Het personeel 
van de griffie bezocht die kelder zelden, omdat er 
enkel dossiers in opgeslagen werden waarin er al 
een vonnis gewezen was – met uitzondering van dat 
van de heer Theodorou. De waterschade was niet te 
voorzien. De oorzaak ervan werd trouwens nog 
steeds niet achterhaald. Er werden ook andere 
dossiers in deze kelder beschadigd. 
 
Sommige dossiers die zich oorspronkelijk in deze 
kelder bevonden, werden naar het Rijksarchief 
overgebracht. De Regie der Gebouwen onderzoekt 
momenteel welke beschermingsmaatregelen er 
genomen kunnen worden. 
 
Tot slot is geen enkele burgerlijke partij van plan om 
de Staat te dagvaarden om een schadevergoeding 
te krijgen. 
 

Ce dossier a été conservé dans une cave propre, 
sèche et affectée à ces fins. Le personnel du greffe 
ne se rendait que rarement dans cette cave, qui 
n'abrite que des dossiers jugés – hormis celui de ce 
M. Theodorou. Le dégât des eaux était imprévisible. 
La cause n'a d'ailleurs toujours pas été identifiée. 
D'autres dossiers de cette cave ont aussi été 
endommagés. 
 
 
Certains dossiers, initialement dans cette cave, ont 
été transférés aux archives de l'État. Des mesures 
protectrices sont à l'étude par la Régie des 
Bâtiments. 
 
 
Enfin, aucune partie civile ne compte citer l'État en 
vue d'une indemnisation. 
 

12.03  Marijke Dillen (VB): Hopelijk krijgen wij 

bijkomende informatie zodra het onderzoek is 
afgerond. Justitie maakt hier geen goede beurt. Het 
gaat hier over een zware crimineel. 
 

12.03  Marijke Dillen (VB): Nous espérons obtenir 

des informations supplémentaires une fois l'enquête 
terminée. Dans ce dossier, la Justice ne fait pas 
bonne figure. Il s'agit d'un grand criminel. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

13 Vraag van Marijke Dillen aan Paul Van Tigchelt 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De toename van 
het aantal seponeringen om 
'opportuniteitsredenen'" (56000125C) 
 

13 Question de Marijke Dillen à Paul Van Tigchelt 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'augmentation 
du nombre de classements sans suite pour 
"motifs d'opportunité"" (56000125C) 
 

13.01  Marijke Dillen (VB): Het aantal seponeringen 

om 'opportuniteitsredenen' is de voorbije jaren sterk 
toegenomen, zelfs voor gevallen van zware 
criminaliteit. Dat betekent doorgaans dat de politie er 
geen capaciteit voor heeft. Het vertrouwen in justitie 
was nog nooit zo laag en de slachtoffers blijven in de 
vrieskou staan.  
 
 
Hoe wilt u het aantal seponeringen naar beneden 

13.01  Marijke Dillen (VB): Ces dernières années, 

on constate une augmentation significative du 
nombre de classements sans suite pour "motifs 
d'opportunité", même dans des dossiers de grande 
criminalité. Cela implique généralement que la police 
n'a pas la capacité de traiter ces dossiers. La 
confiance dans la Justice est au plus bas et les 
victimes sont laissées sur le bord de la route.  
 
Comment comptez-vous réduire le nombre de 
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krijgen? Zult u samen met uw collega van 
Binnenlandse Zaken aandringen op meer 
investeringen in de politionele diensten? Welke 
maatregelen zult u nemen, welk budget wilt u 
uittrekken en wanneer verwacht u resultaat?  
 

classements sans suite? Comptez-vous, avec votre 
collègue de l'Intérieur, insister pour que l'on 
investisse davantage dans les services de police? 
Quelles mesures comptez-vous prendre, quel 
budget comptez-vous allouer et quand attendez-
vous des résultats? 
 

13.02 Minister Paul Van Tigchelt (Nederlands): Die 

uitspraak van de procureur-generaal van Brussel 
moet in de juiste context worden geplaatst. De 
stijging van de opportuniteitsseponeringen in 
Brussel is geen algemene tendens. Dat soort 
seponeringen is in nagenoeg alle andere 
rechtsgebieden juist gedaald. Seponering betekent 
niet dat er niets ondernomen werd. Seponering kan 
ook na een boete, of na een pretoriaanse probatie. 
 
 
 
 
De voorbije legislatuur werd er sterk geïnvesteerd 
om de multidisciplinaire aanpak zoals die werd 
uitgewerkt in Limburg en Antwerpen ook nationaal 
uit te rollen. De parketten kregen daar ook middelen 
voor. In sommige rechtsgebieden is dat proces nog 
bezig. De aanpak vraagt veel overleg en 
samenwerking.  
 
 
Brussel heeft binnenkort een nieuwe korpschef en 
dat kan het tij doen keren. Sinds de aanslag op de 
Zweedse voetbalsupporters zijn er negen 
substituten en twintig juristen bij gekomen. 
 

13.02  Paul Van Tigchelt, ministre (en néerlandais): 

Les propos tenus par le procureur général de 
Bruxelles doivent être resitués dans leur contexte 
exact. La hausse du nombre de classements sans 
suite pour motifs d'opportunité n'est pas une 
tendance générale à Bruxelles. Le nombre de 
classements sans suite de ce type a précisément 
baissé dans presque tous les autres ressorts. Le 
classement sans suite ne signifie pas qu'aucune 
mesure n'a été prise. Il peut également être décidé 
après le paiement d'une amende, ou après une 
probation prétorienne.  
 
Au cours de la précédente législature, des 
investissements importants ont été réalisés pour 
déployer à l'échelle nationale l'approche 
multidisciplinaire élaborée dans le Limbourg et à 
Anvers. Les parquets ont reçu des moyens à cet 
effet. Dans certains ressorts, ce processus est 
encore en cours. Cette approche requiert une 
concertation et une collaboration intensives. 
 
Bruxelles disposera bientôt d'un nouveau chef de 
corps et cette nomination pourrait changer la donne. 
Depuis l'attentat perpétré sur des supporters 
suédois, neuf substituts et vingt juristes ont rejoint 
les équipes. 
 

13.03  Marijke Dillen (VB): Ik begrijp dat het 

probleem zich hoofdzakelijk in Brussel voordoet. Ik 
zal met veel interesse de jaarstatistieken bekijken. In 
elk geval schaadt seponering het vertrouwen in 
justitie en dat moeten we voorkomen. 
 

13.03  Marijke Dillen (VB): Je comprends que le 

problème se pose principalement à Bruxelles. 
J'examinerai avec grand intérêt les statistiques 
annuelles. En tout état de cause, le classement sans 
suite mine la confiance dans la Justice, ce que nous 
devons éviter. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 
om 16.55 uur. 
 

La réunion publique de commission est levée à 
16 h 55. 
 

 


